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İsrail ordusunun 7
Ekim'den bu yana
Gazze Şeridi'ne dü-
zenlediği saldırılarda
500'den fazla sağlık
çalışanı hayatını kay-
bederken bölgedeki
sağlık tesislerinin
yüzde 60'ı hizmet
dışı kaldı. Hayatını
kaybeden sağlık ça-

lışanları arasında çok
sayıda uzman doktor
da yer alıyor. Şifa
Hastanesi başta ol-
mak üzere Gazze'de-
ki birçok sağlık tesi-
sini defalarca hedef
alan İsrail ordusunun
bu saldırıları kasıtlı
olarak yaptığı belir-
tiliyor. » Sayfa 10’da

Yaşadıkları Avrupa ül-
kelerinden yıllık izin-
lerini geçirmek üzere
yola çıkan gurbetçilerin
ana vatana gelişleri de-
vam ediyor. Uzun ve
yorucu bir yolculuğun
ardından Edirne'deki
sınır kapılarından yurda
giriş yapan gurbetçiler,
Türkiye'ye ulaşmanın

sevincini yaşıyor. Fran-
sa'dan gelen Hayri Kes-
kin, Türkiye'ye ulaşınca
yol yorgunluğunu unut-
tuğunu belirterek "3 se-
nedir gelmiyorduk, va-
tanımızı özledik. Sınır-
dan girince insanın içi
güzelleşiyor, farklı duy-
gular hissediyor." diye
konuştu. » Sayfa 3’te

Marka değerlendirme kuruluşu Brand
Finance'ın yaptığı araştırmaya göre, geçen
yıl birinciliği Manchester City'e kaptıran
Real Madrid, bu sene 1 milyar 805
milyon dolarla yeniden dünyanın en de-
ğerli futbol kulübü oldu. » Sayfa 11’de

Muharrem ayı dolayısıyla
Eminönü’nde bulunan tarihi
Mısır Çarşısı’nda her yıl ge-
leneksel olarak düzenlenen

Aşure Günü etkinliği yapıldı.
5 dev kazanda pişen aşure-
ler, yaklayık 20 bin vatan-
daşa dağıtıldı. » Sayfa 3’te

“Gastro Turizm” & “Gastro Food” 
ANTALYA’DA YÜKSELİYOR! 

Dünyanın en değerli futbol
kulübü Real Madrid oldu

Akıllı mercekle gözlüğü
bırakmak mümkün!..

Ittıfak MUSTAFA VASFİ PAKMAN’IN HABERİ 12’DE

Acıbadem Kayseri Hastanesi Göz
Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Altan
Göktaş, akıllı mercekler sayesinde
40 yaş sonrası gözlüğü bırakmanın
mümkün olduğunu söyleyerek, “Gü-
venli ve hastaları memnun eden
cerrahi bir işlem” dedi. » Sayfa 2’de

Uzun yıllardır Avrupa'yı
besleyen, ünlü "Sebze-mey-
ve ithalat ve dağıtım" ku-
ruluşu: ONKEL ŞAHİNGÖZ
GmbH, Türkiye'de İNŞAAT,
TARIM ve TURİZM Yatı-
rımlarına devam ediyor.
70'li yıllarda, Hamburg
merkezli ONKEL ŞAHİN-
GÖZ GmbH, sebze -meyve

ithalat ve dağıtım Şirketini
kuran ve yöneten, bu yılın
GASTROHERO ödülüne la-
yık görülen, LEZZETHAN
Mustafa Şahingöz'ü, Antal-
ya'da sebze ve meyve üre-
timinin yanı sıra, Residans
& Plaza İnşaatları ve ON-
KEL HOTELS Girişimindeki
başarısını kutluyorum.
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Tarihi Mısır Çarşısı’nda
20 bin kişilik aşure dağıtıldı

İstanbul'un fethinden sonra Fatih Sultan
Mehmed'in ilk cuma namazını kıldığı
‘fethin sembolü' Ayasofya-i Kebir Camii
Şerifi 24 Temmuz 2020'de yeniden iba-
dete açıldı. Ayasofya'nın ibadete açıl-
masının 4. yıl dönümünde açıklamalarda
bulunan Vakıflar Genel Müdürlüğü İs-
tanbul 1. Bölge Müdür Yardımcısı Levent
Çetin restorasyon çalışmalarını ve ziya-
retçi yönetim planını anlattı. Çetin, "Aylık
30 civarında bir ziyaretçi sayısı düşüşü
görüyoruz. 2024 yılında da alt ve üst
kat toplam olarak 4 milyon 500 bin zi-

yaretçi sayısına ulaşmış durumundayız”
dedi. Sürekli Vakıflar Tarihi Eserlere ve
Çevreye Hizmet Derneği'nin açtığı da-
vanın ardından Danıştay 10. Dairesi,
Ayasofya'nın camiden müzeye dönüş-
türüldüğü 24 Kasım 1934 tarihli Ba-
kanlar Kurulu kararını oy birliğiyle iptal
etti. Böylece Ayasofya'da yeniden ibadet
etmenin yolu açıldı. 86 yıl boyunca
müze olarak kullanılan "fethin sembolü"
Ayasofya Camii, 10 Temmuz 2020'de
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın attığı imza
ile yeniden ibadete açıldı. » Sayfa 4’te

Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Mahinur Özde-
mir Göktaş, Türkiye'de
genç nüfusun artması,
doğurganlık oranlarının
yükselmesi için özel ça-
lışmalar yürüttüklerini
söyledi. Göktaş, engelli
ve yaşlıların toplumsal
hayata etkin katılımını
önemsediklerini vurgu-

layarak, şöyle konuştu:
"TÜBİTAK ile yaptığımız
çalışmayla Türkiye'nin
yaşlı nüfusunun son 5
yılda yüzde 21,4 ora-
nında arttığı ortaya çık-
mıştı. Ancak Konya, do-
ğurganlık oranıyla Tür-
kiye ortalamasının
üzerinde olan illeri-
mizden birisi." Sayfa 7’de

anayi ve Teknoloji Bakanı
Mehmet Fatih Kacır, Tun-
celi'de Munzur Üniversi-

tesinde düzenlenen Türkiye'nin Nadir
Toprak Elementleri Araştırma ve İno-
vasyon Kapasitesinin Geliştirilmesi
Projesi'nin açılışında yaptığı konuş-
mada, etkinliğe katılmaktan dolayı
mutluluk duyduğunu söyledi.

Projenin Türkiye'ye ve millete ha-
yırlı olmasını temenni eden Kacır,
"Proje bünyesinde oluşturduğumuz
merkezlerin ve bu alandaki çalışma-
ların ülkemizin nadir toprak elementi
tedarik zincirini daha da güçlendir-
mesini temenni ediyorum. Dünya son
yıllarda gerilimler, krizler ve kimi yer-
lerde çatışmaların tetiklediği zor ve
keskin bir dönemeçten geçiyor. Ticaret
savaşları, iklim değişikliği ve küresel
salgınlar başta olmak üzere çok bo-
yutlu sınamalar, küresel ekonomideki
belirsizlik tablosunun devam edece-
ğine işaret ediyor. Türkiye olarak son
22 yıldır sahip olduğumuz güçlü siyasi
istikrar, inşa ettiğimiz rekabetçi üretim
altyapısı ve adeta sıfırdan inşa ettiğimiz
AR-GE ve üretim ekosistemiyle küresel

sistemde yaşanan belirsizliklerin ba-
şarıyla üstesinden geliyoruz." diye
konuştu.

Kacır, nadir toprak elementleri ala-
nında Türkiye'nin arz güvenliğinin
tahkimi için bütüncül bir cevap sunan
14 milyon avro tutarındaki proje kap-
samında Munzur Üniversitesi Nadir
Toprak Elementleri Uygulama ve Araş-
tırma Merkezi (MUNTEAM) bünye-
sinde gelişmiş bir laboratuvar altyapısı

kurduklarını ifade etti. Son teknoloji
ekipman altyapısını nitelikli insan kay-
nağıyla buluşturarak nadir toprak ele-
mentleri bazlı yüksek katma değerli
ürünlerin Türkiye'de üretilmesi ve ge-
liştirilmesi için yetkinliklerini geniş-
lettiklerini anlatan Kacır, şunları kay-
detti: "Rüzgar enerjisi sanayi, elektrikli
araçlar, havacılık ve uzay teknolojileri
başta olmak üzere yüksek teknolojili
sektörlerde kullanılan optoelektronik

malzemeler, mıknatıslar gibi nitelikli
ürünleri ülkemizde üretmek üzere
AR-GE çalışmalarını gerçekleştirme
imkanına sahibiz. Proje kapsamında
yürüteceğimiz çok boyutlu çalışmalarla
kamu, üniversite ve sanayi işbirliğini
artırarak AR-GE ve üretim kabiliyet-
lerimizin ekonomik değere dönüşme-
sini sağlayacağız. Ülkemizin temiz
enerji ve mobilite çözümleri geliştirme
ve uygulama becerisini perçinleyen
bu proje kapsamında aynı zamanda
Maden Tetkik ve Arama Genel Mü-
dürlüğü (MTA) bünyesinde bir pilot
geri dönüşüm tesisi de kuruyoruz.
Nadir toprak elementlerinin çevreci
yöntemlerle geri kazanımına imkan
tanıyacak bu tesis, bünyesindeki yük-
sek kalite test ve analiz altyapısıyla
MTA'nın nadir toprak elementleri
alanında ülkemizin ihtiyaçlarına cevap
vermesini sağlıyor olacak. Avrupa
Yeşil Mutabakatı ve döngüsel ekonomi
hedeflerimizle uyumlu bir ulusal
nadir toprak elementi tedarik zinciri
kurulması için önemli bir basamak
konumundaki bu tesis şimdiden ül-
kemize hayırlı olsun." » Sayfa 7’de

Gazze’de 7 Ekim’den bu yana 500’den fazla
sağlık çalışanı İsrail saldırılarında öldü S

YKS sonuçlarının
açıklanmasının
ardından Ölçme,
Seçme ve Yerleş-
tirme Merkezi
(ÖSYM) Başkan-
lığınca, 2024-YKS Yükseköğ-
retim Programları ve Konten-
janları Kılavuzu da ön bilgi
amacıyla yayımlandı. Aday-
ların tercihlerini yapmadan

önce tercih süre-
sinde ÖSYM'nin
internet adresin-
den yeniden ya-
yımlanacak kıla-
vuzu dikkatle in-

celemeleri ve ÖSYM'den ya-
pılan duyuruları takip etmeleri
gerekiyor. Kılavuza göre, ter-
cihler 25 Temmuz-2 Ağus-
tos'ta yapılacak. » Sayfa 3’te

Resûlullahın “sallallahü aleyhi ve
sellem” zevce-i mutahherası ve
Hazret-i Ebû Bekr-i Sıddîk’ın kızıdır.
Annesi, Ümm-ü Rûman’dır. Hic-
retten önce Mekke’de doğup, hicrî
57 (Mîlâdi 24 Temmuz 676)’de
65 yaşında Medine’de vefât etti.

SÜLEYMAN GÖKSU » 3’te

Ayet-i kerimeler Müslüman
gönüllere hücre hücre yerle-
şiyor. İslâm güneşi dört kıtayı
berrak kandiller misali aydın-
latıyor. “Ey sabâ var Kerbelâ
deştinden eyle bir güzer.

İBRAHİM ETHEM GÖREN » 8’de

Hazret-i Aişe
Vâlidemiz

Ah yâ Hüseyin
Aleyhisselâm!

10 soruda 2024-YKS tercihleri

Bakan Göktaş: Ülkemizde genç nüfusun
artması için özel çalışmalar yürütüyoruz

Gurbetçilerin yıllık izinlerini geçirmek
için Türkiye’ye gelişleri sürüyor

Türkiye’yi nadir toprak elementinde
SÖZ SAHİBİ YAPACAK HAMLE!
Türkiye'yi küresel nadir toprak elementleri tedarik zincirinde önemli bir oyuncu haline getirecek endüstriyel ölçekteki tesisin devreye alınmasında ça-
lışmaların sürdüğünü dile getiren Bakan Kacır, “Üretim altyapısı ve tamamlayıcı rol üstlenecek AR-GE kaynağımızla Türkiye'yi elektrikli araçlar, batar-
ya ve yenilenebilir enerji teknolojilerinde ham maddeden son ürüne, üretim zincirinin farklı halkalarında da söz sahibi konuma taşıyacağız.” dedi.

Fethin sembolü Ayasofya Camii’ni gelecek
nesillere taşıyacak değişimler yapıldı

Bakan Kacır, gelecek dönemde
gerek MTA gerekse de MUN-

TEAM laboratuvarlarının ulus-
lararası ölçekte çalışmalarını
sürdürmeleri için akreditas-
yon başvuru süreçlerini des-

tekleyeceklerini aktardı.

Bakan Kacır, gelecek dönemde
gerek MTA gerekse de MUN-

TEAM laboratuvarlarının ulus-
lararası ölçekte çalışmalarını
sürdürmeleri için akreditas-
yon başvuru süreçlerini des-

tekleyeceklerini aktardı.
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43 Kalem Muhtelif Sebze ve Meyve Alımı mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/896908 
1-İdarenin
a) Adı                                            : CEZAEVİ MÜDÜRLÜĞÜ-E TİPİ ADALET BAKANLIĞI 
                                                     BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi                                       : İnkilap Mah. Hekimbasi Mevkii Küçüksu Cad. No: 267/B 
                                                     ÜMRANİYE/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2166322203 - 2166324348
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                            : 43 Kalem Muhtelif Sebze ve Meyve Alımı
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 43 Kalem Sebze ve Meyve Alımı
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Kurum Ambarı
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Sözleşmeye müteakip 31.12.2024 tarihine kadar peyderpey 
                                                     alım yapılacaktır.
d) İşe başlama tarihi                     : 19.08.2024
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 07.08.2024 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Ambar Memurluğu
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.

4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından
fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya yeminli mali
müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tarihinden sonra
düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu
gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kesin kabul işlemleri tamamlanan ve teklif

edilen bedelin % 30 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini
gösteren belgelere veya teknolojik ürün deneyim belgesine ait bilgiler.

4.3.2. Tedarik edilecek malların katalogları, broşürleri, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik şartnameye
cevapları ve açıklamaları:

Katalog
Teknik Şartnameye Cevaplar ve Açıklamalar 
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.Sebze ve Meyve (ikisi Birlikte) alım, satım, üretim ve pazarlama işine ait belgeler kabul edilecektir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 30 (Otuz) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 38 inci

maddesine göre açıklama istenecektir. 

43 KALEM MUHTELİF SEBZE VE MEYVE ALIMI
CEZAEVİ MÜDÜRLÜĞÜ-E TİPİ ADALET BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2062474)

30597 sayılı Resmi Gazetede yayımlanan Vakıf Yükseköğretim Kurumları İhale
Yönetmeliğinin 16.maddesine göre aşağıda detayları belirtilen işi ihale edecektir.
İHALE KAYIT NO                       : 2024\1
İHALE KONUSU;
İşin Adı,Niteliği ve Türü               : Özel Güvenlik Hizmeti Alım İhalesi
Yeri                                              : Beykoz-İstanbul
Miktarı                                         : 12 Ay Hizmet alımı
İşin Başlangıç Tarihi                    : 01.09.2024
İşin Bitiş Tarihi                             : 31.08.2025
İHALE DOKÜMANLARININ 
TEMİN, GÖRÜLME VE 
WEB ADRESİ                             : Beykoz Üniversitesi Rektörlük Yerleşkesi, Orhan Veli 
                                                    Kanık Cad. No:114 Kavacık-Beykoz/İSTANBUL
                                                    https://www.beykoz.edu.tr/haber/5140-web-sitesi-ihalesi
İHALE DOKÜMANLARININ 
TEMİN ŞARTI                             : İstekli, ihale dokümanını Üniversitenin adresinde 
                                                    bedelsiz görebilir. Dosya satın alınması için Beykoz 
                                                    Üniversitesi Türkiye Halk Bankası Kavacık – 1473 
                                                    Şubesindeki TR14 0001 2001 4730 0016 1000 11 Iban 
                                                    numaralı hesabına “ihale numarasını ve ihale adı” 
                                                    belirterek 2.500 TL (İKİBİNBEŞYÜZ Türk Lirası) 
                                                    yatırarak satın alabilir. İhale dokümanlarının satın 
                                                    alınması zorunludur. İstekliler ihale dokümanı teslim 
                                                    almadan önce ödemeye ait dekontun nüshasını 
                                                    yanlarında getirmelilerdir. Dosya bedelinin firma 
                                                    hesabından ödenmesi zorunludur.
İHALENİN YAPILACAĞI; Adres : Beykoz Üniversitesi, Rektörlük Yerleşkesi, Senato 
                                                    Odası, Orhanveli Kanık cad. no:114  
                                                    Kavacık - Beykoz / İstanbul
İHALE USULÜ                            : Açık İhale Usulü , Kapalı zarf
İHALE TARİHİ                             : 26.07.2024
İHALE SAATİ                              : 10:00
İHALE SON TEKLİF VERME 
SAATİ, YERİ VE ŞEKLİ              : Beykoz Üniversitesi Rektörlük Yerleşkesi, Orhan Veli 
                                                    Kanık Cad. No:114 Kavacık-Beykoz/İSTANBUL
                                                    İhale teklif dosyası 25.07.2024, 17:00’a kadardır. 
                                                    Bu tarihten sonra teklif zarfı teslim alınmamaktadır.

BEYKOZ ÜNİVERSİTESİ 
SATIN ALMA MÜDÜRLÜĞÜ

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2062666)
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u yöntemde akıllı
mercekleri göze ka-
lıcı olarak yerleştir-

diklerini ve yerleştirilen merceğin
kişiye özel olduğunu dile getiren
Acıbadem Kayseri Hastanesi Göz
Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Altan
Göktaş, “Akıllı mercekler aslında
gerçekten akıllı bir mercek değil.
Bu mercekler 3 odaklı veya çok
odaklı görüntü sağlayabildikleri
için akıllı mercek olarak adlan-
dırılıyorlar. Bu mercekler katarakt
ameliyatında olduğu gibi göz içe-
risine kalıcı olarak yerleştiriliyor.
İki tip akıllı mercek sistemi var.
Birincisi 3 odaklı ya da trifokal
mercekler. Bunlarda iç içe geçmiş
halkalardan farklı merkezlere
odaklanan veya farklı mesafelere
odaklanan optik sistem mevcut.
İkinci sistemde ise derinlik oda-
ğının artırıldığı optik sistemler
kullanıyoruz. Bu iki sistemin bir-
birlerine göre avantajları ve de-
zavantajları var. Çok odaklı olan-
larda ya da trifokal merceklerde
yakın görme çok daha iyi ancak
uzakta ışık kamaşmaları, gece
araç farlarında ve sokak lamba-
larında harelenmeler gö-
rülebiliyor. Derinliği
artırılmış mercek
sistemlerinde ise
yakın görme 3
odaklı mercek-
lere göre biraz
daha düşük
olabiliyor an-
cak uzak gör-
meler çok
daha iyi oluyor
ve 3 odaklı
m e r c e k l e r d e
rastlanabilen araba
farklarındaki harelen-
meler ve gece görüş zor-
luğu olmuyor. Günümüzde kıya-
fetlerde ve telefonlarda olduğu
gibi merceklerde de kişiye özel
uygulamalar var ve her şey kişiye
özel tasarlanıyor. Bu mercek uy-
gulamalarında da kişiye özel ola-
rak yöntemler kullanılıyor. Örne-
ğin, akıllı merceği uyguladığımız
kişi sürekli masa başında çalışan
bir muhasebeci, avukat veya bir
öğretmense 3 odaklı mercekleri

tercih ediyoruz. Ancak gece sü-
rüşünün daha yoğun olduğu, gece
şoförlüğü yapan kişilerde ise de-
rinliği artırılmış, uzağı bozmayan
ve harelenme oluşturmayan mer-
cekleri tercih ediyoruz” ifadelerini
kullandı.
“Akıllı mercekler
farklı sorunları bir
arada giderebiliyor”

Akıllı mercekler ile her tip göz
derecelerinin, orta, yakın ve uzak
mesafe görme bozukluklarının ve

astigmatizmanın düzelte-
bildiğini aktaran Gök-

taş, güncel olarak
40 yaş öncesi gör-

me bozuklukları
için lazer, 40
yaş sonrası
uzak ve yakın
görme prob-
lemleri için
akıllı mercek-
lerin gözlükten

kurtulma yön-
temleri olduğunu

belirtti. Mercekle-
rin tam tıbbi termi-

nolojideki isminin lens
olduğunu söyleyen Göktaş, "Ancak
hastalarımız arasında karışıklığa
neden olmaması için ve kontak
lensten ayrımını sağlamak için
mercek terimini kullanıyoruz.
Akıllı mercekler ameliyathane
şartlarında kalıcı olarak göz içe-
risine yerleştiriliyor ve kontak
lensten farkını bu oluşturuyor.
Kontak lensler takılıp çıkarılabilen
kişiye bağımlı bir işlemken, akıllı

mercekler kalıcı olarak göz içeri-
sine yerleştiriliyor ve gözün bir
parçası haline geliyor. Akıllı mer-
ceklerin üretildiği materyaller göz
içi dokularına hasar vermediği
için kişi ömrünün kalan kısmında
bu mercekleri rahatlıkla kullana-
biliyor. Çok nadir olarak akıllı
merceklerin yapılarında bozulma
olduğunda ya da mercekler iste-
diğimiz derecede düzeltme ya-
pamadığında değişimini gerçek-
leştirebiliyoruz. Dolayısıyla ol-
dukça güvenli bir cerrahi işlem.
Hastaları da memnun eden bir
yöntem. Tabii ki uygun aday ol-
mak şartıyla” şeklinde konuştu.
“Rehabilitasyon
süresi oldukça hızlı
bir yöntem”

Ameliyat hakkında bilgi veren
Dr. Göktaş, sözlerini şu şekilde
sürdürdü: “Akıllı mercek uygu-
lamasını takiben hastalarımız
çabucak günlük hayatlarına dö-
nebiliyor. Birkaç hafta sürebilen
beyin ve gözün uyum süreci ta-
mamlandığında akıllı mercek-
lerden maksimum görme netliği
elde ediliyor. Uyum sürecinde
sadece ufak detaylarda küçük
bulanıklıklar belki görülebilir,
ancak hastanın hayatını etkile-
yecek düzeyde olmamaktadır.
Dolayısıyla rehabilitasyon süresi
oldukça hızlı bir yöntem ve
ameliyat tamamladıktan sonra
ertesi gün yüzde 80-90 perfor-
mans, uyum süreci tamamla-
nınca da yüzde 100 performans
elde ediliyor.” lKAYSERİ-İHA

B

Bakan Memişoğlu: Sağlık
sektörünü, Türkiye’nin
lokomotif sektörü haline
getirmek istiyoruz

Akıllı mercekle gözlüğü
bırakmak mümkün!..
Acıbadem Kayseri Hastanesi Göz Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Altan Göktaş,
akıllı mercekler sayesinde 40 yaş sonrası gözlüğü bırakmanın mümkün oldu-
ğunu söyleyerek, “Güvenli ve hastaları memnun eden cerrahi bir işlem” dedi.

Sağlık Bakanı Memişoğlu,
"Sadece hizmet anlamında
değil, bilgisini, bilimini ve
aynı zamanda buna bağlı
teknolojisini de üreten bir
sağlık sektörünü, Türki-
ye'nin lokomotif sektörü
haline getirmek istiyoruz."
dedi. Sağlık Bakanı Kemal
Memişoğlu, "Sadece hiz-
met anlamında değil, bil-
gisini, bilimini ve aynı za-
manda buna bağlı tekno-
lojisini de üreten bir sağlık
sektörünü, Türkiye'nin lo-
komotif sektörü haline ge-
tirmek istiyoruz, hep be-
raber. En iyisini yapmaya
çalışırken hep beraber is-
tişareyle, ortak akılla ha-
reket etmek istiyoruz."

dedi. TBMM Sağlık, Aile,
Çalışma ve Sosyal İşler
Komisyonu, AK Parti An-
kara Milletvekili Vedat Bil-
gin başkanlığında toplan-
dı. Komisyon Başkanı Bil-
gin, açılış konuşmasında,
komisyona ziyaretinden
dolayı Bakan Memişoğ-
lu'na teşekkür ederek ko-
misyonun faaliyet alanları
hakkında bilgi verdi. Bil-
gin, "Bugün Sayın Bakan
ve komisyon üyelerimizin,
milletvekili arkadaşlarımı-
zın katkılarını sadece ta-
nışma çerçevesi içerisinde
ele alacağız. Ama bundan
sonra da toplantılarımıza,
bundan sonraki çalışma-
larımıza Sayın Bakan'ın

katkı vereceğini düşünü-
yorum." ifadesini kullandı.
Sağlık Bakanı Memişoğlu
da açılış konuşmasında,
Türkiye'de özellikle son
20 yılda sağlıkta çok bü-
yük bir değişim, gelişim
süreci yaşadığına dikkati
çekti. Türkiye'nin sağlık
sistemindeki başarısının
Kovid-19'la mücadele sü-
recinde, 6 Şubat 2023'te
yaşanan depremlerde gö-
rüldüğünü vurgulayan
Memişoğlu, "Bugün her
yere ulaşan bir sağlık sis-
temimiz var. Tabii ki bazı
sorunlarımız da var, bun-
ların da üstesinden hep
beraber geleceğiz." diye
konuştu. lANKARA-AA
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aynaklardan derle-
nen bilgiye göre,
Kayseri'nin Ağırnas

köyünde 1490'da dünyaya gelen
Sinan, Yavuz Sultan Selim döne-
minde devşirme olarak İstanbul'a
getirildi. Yavuz Sultan Selim'in
1516'da başlayan Mısır seferine
katılarak bölgedeki mimari eser-
leri tanıma imkanı bulan Sinan,
Selçuklu ve Safevi dönemi yapı-
larının yanı sıra antik yapıları da
inceledi. Böylece mimari-şehir
ilişkileri ile kent planlaması ko-
nularında önemli birikim elde
etti. Kanuni Sultan Süleyman dö-
neminde ise yeniçeri olan Sinan,
1521 Belgrad ve 1522 Rodos se-
ferlerine katıldıktan sonra başa-
rılarıyla yükseldi. Irakeyn seferi
sırasında 1534'te Lütfi Paşa'nın
emriyle Tatvan'da Van Gölü kıyı-
sında 3 kadırga inşa eden Sinan,
idaresini de üstlendiği bu gemileri
top, tüfek gibi silahlarla donatarak
Safevi birliklerinin durumu hak-
kında bilgi topladı. Kanuni Sultan
Süleyman'ın birçok seferinde ya-
kınında bulunup hizmet ederek
yükselen Sinan'ın asıl amacı ise
mimarlık yapmaktı. Yine Sadra-
zam Lütfi Paşa'nın görevlendir-
mesiyle 1538'de Kara Boğdan
(Moldova) seferinde Prut Nehri
üzerine 13 günde yaptığı köprüyle
Kanuni'nin takdirini kazanarak
baş mimarlıkla mükafatlandırıldı.
Mimar Sinan, baş mimarlık gör-

evini Kanuni Sultan Süleyman,
II. Selim ve III. Murat dönemle-
rinde 49 yıl yerine getirdi.
Mütevazı türbesi 
şaheseri Süleymaniye'nin
yanı başında

Mimar Sinan, yaklaşık bir asır-
lık ömrünün son dönemine kadar
çalışmalarını şevkle sürdürüp
1588'de İstanbul'da vefat etti. Yu-
karıdan bakıldığında bir pergel
görünümlü türbesi, "şaheseri" ola-
rak nitelendirilen Süleymaniye
Külliyesi'nin hemen yanında yer
alıyor. Vakfiyesine göre, eşi Mihri
Hatun olan Mimar Sinan'ın 3 ço-
cuğu oldu. Kızlarının isimleri Nes-
lihan ve Ümmühan olan Mimar
Sinan'ın oğlu Mehmed ise kendisi
hayattayken şehit oldu. Mimar
Sinan, yaklaşık 50 yıllık baş mi-
marlık serüveninde irili ufaklı
yüzlerce yapıyı tasarlayıp inşa
ederken bazı binaları da tamir
etti. Sinan, hayatı boyunca 82
cami, 52 mescit, 55 medrese, 7

darülkurra, 20 türbe, 17 imaret,
3 darüşşifa, 6 su yolu, 10 köprü,
20 kervansaray, 36 saray, 8 mah-
zen ve 48 hamam olmak üzere
350'den fazla esere imza attı.
Eserleri arasında en fazla cami,
mescit ve külliyeler dikkati çekse
de Mimar Sinan, köprü ve su ke-
meri gibi farklı alanlarda da
önemli yapılar inşa etti.
İstanbul'a 55 kilometre
uzaktan su ulaştırdı

Mimar Sinan'ın mühendislik
harikası olarak nitelendirilen Kırk
Çeşme Su Tesisi ile İstanbul'a 55
kilometre mesafeden su ulaştırıldı.
Baş havuz ile küçük havuzlar,
çökeltme havuzları, su kemerleri,
bentler, katmalar ve maksemler
inşa eden Sinan, 16. yüzyılda İs-
tanbul'da yaşanan su sorununu
çözdü. Bu tesisin önemli parçaları
olan Uzun Kemer, Kırık (Eğri)
Kemer ve özellikle Mağlova Ke-
meri dünyada benzeri olmayan
mimarlık ve mühendislik abidesi

olarak halen ayakta duruyor. Ya-
şadığı dönemin sanat dallarıyla
da yakından ilgilenen Mimar Si-
nan, eserlerinde 16. yüzyıl Os-
manlı çini, hat, oymacılık ve tez-
yinat sanatlarını da bünyesinde
barındırdı. Sinan, baş mimar ol-
duğu sürece inşa ettiği cami, kül-
liye, köprü gibi eserlerin yanı sıra
bazı eski yapıların restorasyon
ve tamirini de gerçekleştirdi. Aya-
sofya Camisi'nin ayakta kalması
için önemli çalışmalar yapan Si-
nan, 1573'te caminin kubbesini
onararak çevresine payandalar
yaptı. Yaptığı dokunuşlar Aya-
sofya'nın bugünlere sağlam olarak
gelmesini sağladı. Eski ve önemli
eserlerin yakınına inşa edilen,
onların görünümlerini bozan ya-
pıların yıkılmasıyla ilgili de çalışan
Sinan, Zeyrek Camii ile Rumeli
Hisarı civarına yapılan bazı ev
ve dükkanların yıkımını sağladı.
Sinan ayrıca, su yolları, İstanbul
caddelerinin genişliği, evlerin ya-
pımı ve lağımların bağlanmasıyla
da uğraştı. İmparatorluğun birçok
şehrinde eserlere imza atan Mi-
mar Sinan, mimarlıkta katettiği
aşamaları 3 büyük külliye ile ta-
nımladı. Sinan, 1548'de tamam-
ladığı Şehzade Camisi'ni "çıraklık
eseri", 1557'de tamamladığı Sü-
leymaniye'yi "kalfalık eseri",
1575'te ibadete açılan Selimiye'yi
ise "ustalık eseri" olarak nitelen-
dirdi.  lİSTANBUL-AA

Yükseköğretim Kurumları Sınavı
(2024-YKS) sonuçlarının dün açık-
lanmasının ardından üniversite
adayları, bu yıl ilk kez açılan yapay
zeka, yapay zeka çözümleri, diji-
talleşme ve büyük veri alanlarıyla
ilgili bölümleri de tercih edebilecek.
Alınan bilgiye göre, üniversitelerde
bu yıl toplam 1 milyon 58 bin 345
kontenjan bulunuyor. Bu yıl 8-9
Haziran'da düzenlenen 2024-YKS'ye
3 milyon 120 bin 870 aday başvur-
du. Temel Yeterlilik Testi'ne (TYT)
2 milyon 819 bin 362, Alan Yeterlilik
Testi'ne (AYT) 1 milyon 776 bin
496, Yabancı Dil Testi'ne (YDT) ise
171 bin 90 aday girdi. YKS sonuç-
larının açıklanmasının ardından
Ölçme, Seçme ve Yerleştirme Mer-
kezi (ÖSYM) Başkanlığınca, 2024-
YKS Yükseköğretim Programları ve
Kontenjanları Kılavuzu da ön bilgi
amacıyla yayımlandı. 

1- Adaylar tercih yaparken ne-
lere dikkat edecek?

Adayların, ilgi ve yeteneklerine
göre, iş gücü piyasasını dikkate ala-
rak tercihte bulunmaları yerinde
olacak. Adaylar, tercihlerinde liste-
lerini oluştururken hayallerindeki
üniversite ve bölümleri tercih liste-
sinin ilk sıralarına yazmalı, sonra-
sında ise sıralamalarına yakın olan;
üstünde ve altında yer alan üniver-
site programlarını, 2023 yılında
oluşan bölüm yerleştirme sıralama-
larını göz önüne almalı.

2- Depremzede, 34 yaş üstü
kadın, şehit ile gazi eş ve çocukları
ve gazi olan adaylara yönelik kı-
lavuzda neler var?

"Asrın felaketi" olarak nitelendi-
rilen 6 Şubat depremlerinden etki-
lenen Adana, Adıyaman, Diyarbakır,
Elazığ, Gaziantep, Hatay, Kahra-
manmaraş, Kilis, Malatya, Osmaniye
ve Şanlıurfa illerinde ikamet eden
adaylar için 2024-YKS'de merkezi
yerleştirmeyle öğrenci alan prog-
ramlarda özel kontenjan ayrılması
uygulamasına devam edildi. Bu
kapsamda, depreme maruz kalan
illerde bulunan devlet üniversitele-
rinde, YKS ile öğrenci alan prog-
ramlarda, mevcut kontenjanın dı-
şında ilave kontenjanlar belirlendi.

3- YKS tercihleri sıralamaya
göre mi puana göre mi yapılmalı,
kaç tercihte bulunulabilir?

Adaylar, puana değil sıralama-
larına göre tercihte bulunmalı. YKS
tercihlerinde, geçen yılın sıralamaları
önemli bir faktör olmalı. Daha de-
taylı incelemeler için güncellenen
YÖK ATLAS verilerine göz atılmalı.

4- Bu yıl başarı sıralaması uy-
gulaması devam edecek mi?

Tıp, diş hekimliği, eczacılık, hu-
kuk, mimarlık, mühendislik ve öğ-

retmenlik programlarını tercih ede-
bilmek için gerekli olan en düşük
başarı sırası koşulu uygulaması sü-
rüyor. Buna göre, bu yılki hukuk
programlarına yerleştirme işlemle-
rinde EA en düşük 125 bininci,
mühendislik programlarına yerleş-
tirme işlemlerinde SAY en düşük
300 bininci, mimarlık programlarına
yerleştirme işlemlerinde SAY en düşük
250 bininci, tıp programlarına yer-
leştirme işlemlerinde SAY en düşük
50 bininci, öğretmenlik programlarına
yerleştirme işlemlerinde ilgili puan
türünde en düşük 300 bininci, ecza-
cılık programlarına yerleştirme iş-
lemlerinde SAY en düşük 100 bininci,
diş hekimliği programlarına yerleş-
tirme işlemlerinde SAY en düşük 80
bininci olmak gerekecek.

5- Bu yıl ilk kez açılacak bö-
lümler var mı?

YÖK, yapay zeka, yapay zeka
çözümleri, dijitalleşme ve büyük
veri alanlarında ihtiyaç duyulan in-
san kaynağını karşılamak için yeni
lisans ve ön lisans programlarının
açılacağını bildirmişti.

6- Lisans programları tablola-
rındaki "TYÇ" ne anlama geliyor?

Bu yıl ilk kez kılavuzda Türkiye
Yeterlilikler Çerçevesi (TYÇ) logosu
yer alıyor.

7- YKS tercihleri için danış-
manlık nasıl alınır?

Milli Eğitim Bakanlığı, adaylara
üniversiteye yerleştirme sürecinde
destek olması amacıyla rehber öğ-
retmen ve psikolojik danışmanlar
aracılığıyla sunacağı "tercih danış-
manlığı" hizmeti verecek. Tercih
danışmanlığı birimleri, eğitim ku-
rumları ile rehberlik ve araştırma
merkezlerinde oluşturulacak.

8- Üniversite kayıtları ne zaman
yapılacak?

YKS sonuçlarına göre bir prog-
rama kayıt hakkı kazanan adaylar,
kayıt işlemlerini 19-23 Ağustos'ta
yapacak, elektronik kayıtlar ise 19-
21 Ağustos'ta alınacak.

9- İkinci öğretim programları
yer alıyor mu?

YÖK'ten yapılan açıklamaların
ardından bu sene kılavuzda dev-
let üniversitelerindeki ikinci öğ-
retim programlarına kontenjan
tanımlanmadı. Kapatılan prog-
ramların kontenjanlarının ak-
tarıldığı, yaklaşık bir milyon
kontenjanın yeni programlara
tanımlandığı bildirildi.

10- Ek yerleştirme nasıl yapı-
lacak?

Yükseköğretim programlarına
kayıt işlemleri tamamlandıktan
sonra boş kalan kontenjanlar
üniversitelerce ÖSYM'ye bildi-
rilecek.  lANKAARA-AA
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10 soruda 2024-YKS tercihleri

Yaşadıkları Avrupa ülkelerinden
yıllık izinlerini geçirmek üzere
yola çıkan gurbetçilerin ana va-
tana gelişleri devam ediyor.
Uzun ve yorucu bir yolculuğun
ardından Edirne'deki sınır ka-
pılarından yurda giriş yapan
gurbetçiler, Türkiye'ye ulaşmanın
sevincini yaşıyor. Fransa'da gelen
Hayri Keskin, , Türkiye gelmenin
huzuru ve mutluluğunu yaşa-
dığını söyledi. Türkiye'ye ula-
şınca yol yorgunluğunu unut-
tuğunu belirten Keskin, "3 se-
nedir gelmiyorduk, vatanımızı
özledik. Sınırdan girince insanın

içi güzelleşiyor, farklı duygular
hissediyor. Memleketimiz çok
güzel. Önce baba ocağı Sivas'a
gideceğiz, orada bir hafta din-
lendikten sonra düğün işlerini
halledip tatilimizi yapacağız."
ifadelerini kullandı. Almanya'dan
gelen Oruç Başer ise sıcak hava
ve Bulgaristan gümrüğündeki
sıra nedeniyle yolculuğun zorlu
geçtiğini dile getirdi. Türkiye'yi
çok özlediklerini ifade eden Ba-
şer, "Ana vatana geldiğimiz için
mutluyuz. Çok güzel bir duygu,
Allah herkese memleketine ulaş-
mayı nasip etsin." dedi. Ailesiyle

Fransa'dan gelen Engin Bereket
de tatilde akraba ve arkadaşlarını
ziyaret edeceğini belirtti. Sınır-
dan geçince mutluluk yaşadık-
larını anlatan Bereket, "Türk

bayrağını görünce çok sevini-
yoruz. Anlatılmaz duygular his-
sediyoruz. Kızım da sınırdan
geçince Türk bayrağını açtı."
diye konuştu. lEDİRNE-AA

"Büyük Mabeyn Köşkü", "Çit
Kasrı", "Küçük Mabeyn Köşkü"
ve "Harem Dairesi" başta ol-
mak üzere birçok yapı tari-
hinde ilk kez ziyaretçiyle bu-
luşacak. Osmanlı Devleti'nin
son sarayı, tarihte derin izler
bırakan olayların tanığı Yıldız
Sarayı, 19 Temmuz'da ziya-
rete açılacak. Sultan III. Selim
zamanında yaptırılan ve Sul-
tan II. Abdülhamid zamanın-
da genişletilerek devlet sarayı
haline getirilen Yıldız Sarayı
kompleksinin yenilenme sü-
recine ilişkin basın toplantısı
düzenlendi. Milli Saraylar
Başkanı Dr. Yasin Yıldız, top-
lantıda yaptığı açıklamada,
kompleksin açılışının Türkiye
tarihi ve kültürel miras açı-
sından taşıdığı öneme işaret
ederek, "Ülkemizde Osmanlı
Devleti'nden bugüne kalmış
5 sarayın en büyüklerinden
birinin, birkaç gün içinde yerli
ve yabancı ziyaretçilerimizle
buluşacağını hem ülkemize

hem dünyaya duyuruyoruz."
dedi. Sarayın yaklaşık 100
yıldır ziyarete kapalı olduğunu
vurgulayan Yıldız, şu bilgileri
verdi: "Yıldız Sarayı 1924
yılından sonra çeşitli devlet
kurumlarının idaresinde fark-
lı misyonlarla farklı şekillerde
değerlendirilmiş bir saraydı.
Bu nedenle esas olarak zi-
yarete açılamamış bir saray-
dır. Uzun yıllar belli kısım-
larında bazı çalışmalar ya-
pıldı ancak her kurumun
takdir ederseniz ki birbirin-
den farklı işletme düzenleri,
restorasyon pratikleri ve im-
kanları var. Bu sebeple bu
çalışmalar bir yeknesaklık
kazanamamıştı ve toplumu-
muzdan uzak kalmıştı. 2015
yılında Sayın Cumhurbaş-
kanımızın öncülüğünde, Yıl-
dız Sarayı'nın o tarih itibarıyla
8 farklı kuruma dağılmış ya-
pıları ve alanı bir araya geti-
rildi. İlk çalışma o zaman ya-
pılmıştı."  lİSTANBUL-AA

Tarihi Mısır Çarşısı’nda 20 bin
kişilik aşure dağıtıldı

Yıldız Sarayı, 6 yıllık restorasyonun
ardından kapılarını halka açıyor
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İstanbul’da tarihi Mısır Çarşısı’nda
muharrem ayı dolayısıyla 5 dev
kazanda pişirilen aşureler, yaklaşık
20 bin kişiye ikram edildi. Etkin-
likte konuşan Fatih Belediye Baş-
kanı M. Ergün Turan, “Hem bu
geleneğimizin gelecek nesillere
aktarılması açısından hem de es-
nafımızın gönlünün zenginliğini
göstermesi açısından güzel bir
gelenek” dedi. Muharrem ayı do-
layısıyla Eminönü’nde bulunan
tarihi Mısır Çarşısı’nda her yıl ge-
leneksel olarak düzenlenen Aşure
Günü etkinliği yapıldı. 5 dev ka-
zanda pişen aşureler, yaklayık 20
bin vatandaşa dağıtıldı. Bu yıl
28’incisi düzenlenen aşure etkin-
liği, Mısır Çarşısı Esnafları Derneği
ve Fatih Belediyesi işbirli-
ğiyle yapıldı. Fatih
Belediye Başkanı
Mehmet Ergün
Turan’ın yanı
sıra etkinliğe
katılan İstan-
bul Valisi Da-
vut Gül, Fatih
Kaymakamı
Cafer Sarılı ve
Mısır Çarşısı Dernek
Başkanı Sami Koyuncu
kazanların başına geçerek, va-
tandaşlara aşure ikram etti. Va-
tandaşlar, aşurelerin tadına bak-
mak için sıraya girdi. Fatih Bele-
diye Başkanı Turan, “Aşure Günü
vesilesiyle aşure kazanı kaynatıldı.
Hem bu geleneğimizin gelecek

nesillere aktarılması açısından
hem de esnafımızın gönlünün
zenginliğini göstermesi açısından
güzel bir gelenek. Bu gelenek
uzun yıllardır devam ediyor. Aşure
bizim geleneğimizde hem bir ma-
tem günü hem de mukaddes bir
gündür. Kerbela şehitlerimizi rah-
metle anıyoruz ve Aşure Günümüz
de mübarek olsun diyoruz” dedi.
Aşurenin önemine değinen İstan-
bul Valisi Gül ise, “Allah birliğimizi,
bütünlüğümüzü ve kardeşliğimizi
daim eylesin. Bütün farklılıklar
aynı kazanda bir araya geldiler
ve güzel bir tat ortaya çıktı. Tür-
kiye de aynen böyle. Emeği geçen
esnaflarımıza ve hayır sahipleri-
mize teşekkür ediyorum. İnşallah

birliğimiz bütünlüğümüz
hep daim olacak. Bu

vesileyle ehlibeyit
sevgisini yüre-
ğinde hisseden
bütün kardeş-
lerimize baş-
sağlığı diliyo-
rum. Allah şe-

hitlerimize rah-
metiyle muamele

eylesin” şeklinde ko-
nuştu. Dağıtılan aşurenin

tadına bakan Gülnihal Çengel,
“Ben buraya alışverişe gelmiştim.
Sonra ayaklarım beni buralara
getirdi. Allah bereketini arttırsın.
Biz aşure pişirememiştik, ilk bu-
rada tadıyorum” ifadelerini kul-
landı. lİSTANBUL-İHA

K

Osmanlı İmparatorluğu'nun şehirlerinde inşa ettiği yüzlerce yapıyla kentlerin silüetine damga
vuran Mimar Sinan, yüzyıllardır ayakta olan eserleriyle hayranlık uyandırmaya devam ediyor.

Gurbetçilerin yıllık izinlerini geçirmek için Türkiye'ye gelişleri sürüyor

Şehirlerin silüetine damga vuran
eserlerin mimarı: KOCA SİNAN

SÜLEYMAN
GÖKSU

www.ittifakgazetesi.com

Resûlullahın “sallallahü aley-
hi ve sellem” zevce-i mutah-
herası ve Hazret-i Ebû Bekr-
i Sıddîk’ın kızıdır. Annesi,
Ümm-ü Rûman’dır. Hicretten
önce Mekke’de doğup, hicrî
57 (Mîlâdi 24 Temmuz
676)’de 65 yaşında Medi-
ne’de vefât etti. Bakî Kab-
ristanı’ndadır.

Hatîce-i Kübrâ’nın vefâtın-
dan 1 yıl sonra, Allahü teâ-
lânın emri ile, hicretten 1 yıl
önce nikâh edildi. 3 sene son-
ra, Medine’de Hücre-i Seâdete
getirilmekle şereflendi. O za-
man Peygamber efendimiz
55 yaşında idi. Resûlullah ta-
rafından çok sevilir ve çok
övülürdü. Nikâhı, Allahü teâ-
lânın emri ile yapıldı. Âyet-i
kerîme ile methedilmiştir. O,

mü’minler olarak hepimizin
annesidir. Evlâdı olmadı. Re-
sûlullahın vefâtında 18 ya-
şında idi. Eşine ender rastla-
nacak bir takvâya sâhipti.
Dünyaya kıymet vermezdi.
Çok akıllı, zekî, âlime, edîbe
ve afîfe ve sâliha idi. Hâfızası
pek kuvvetli olduğu için, Es-
hâb-ı kirâm, birçok şeyleri
ondan sorup öğrenirdi. Pek
çok hadîs-i şerîf haber verdi. 

Hazret-i Alî şehîd edilince
pek üzüldü. Bâzıları kendisine
çok iftirâ ediyor. “Hazret-i
Alî’yi sevmezdi.” diyorlar. Hâl-
buki (Alîyi sevmek îmândan-
dır.) Hadîs-i şerîfini, Hazret-
i Âişe vâlidemiz haber verdi.
Böylece, onu sevdiğini ve her-
kesin de sevmesi lâzım gel-
diğini bildirdi.

Hazret-i Aişe VâlidemizFO
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Ümraniye Belediyesi Za-
bıta Müdürlüğü ekipleri
vatandaşın güvenli alış-
veriş yapabilmesi için il-
çedeki marketlerde ara-
lıksız denetimlerini sür-
dürüyor. Hijyen, raf fiyat-
ları ve son kullanma tarihi
gibi birçok konuda gerekli in-
celemeler yapılarak her türlü
tedbir alınıyor. Ümraniye’de 12
kişilik zabıta ekibi hafta içi her
gün 7/24 çalışma esasıyla ilçede
denetim yapıyor. Denetimlerde
hijyen kurallarına uymayan, son
kullanma tarihi geçmiş ürünleri
bulunduran ve fiyat etiketi ku-
rallarına aykırı davranan işlet-
melere gerekli uyarılar yapıla-
rak, İlçe Gıda, Tarım ve Hay-
vancılık Müdürlüğü’ne yönlen-
diriliyor.  Marketleri tek tek ge-

zen zabıta ekipleri, re-
yonlardaki ürünlerin fiyat
etiketlerini kasa fiyatları
ile karşılaştırdı. Raf fiyatı
ve kasa fiyatı arasında
fark tespit edilen mar-
ketlere tutanak tutuldu.
Marketlerde stok dene-

timi de yapan zabıta ekipleri,
fiyat etiketi bulunmayan mar-
ketleri de uyardı.  Ümraniye
Belediyesi Zabıta Ekipleri, va-
tandaşın sağlığını korumak ve
güvenli alışveriş yapmalarını
sağlamak amacıyla bu tür de-
netimlerine düzenli olarak de-
vam edecek.  Yapılan denetim-
lerden memnun olduklarını ifa-
de eden vatandaşlar, Ümraniye
Belediyesi’ne teşekkürlerini ile-
terek, denetimlerin devam et-
mesi gerektiğini belirtti.

Eyüpsu l tan
Belediyesi’nin
g e l e n e k s e l
hale getirdiği
Mahalle Şen-
likleri ve Film
Gösterimi et-
kinliği vatan-
daşların yoğun

ilgisiyle başladı. Cumartesi
günü Hz. Halid Parkı’nda
başlayan ve Eyüp Sultan Mer-
kez ile İslambey mahallesi
sakinlerini buluşturan etkin-
likte çocuklar seramik atöl-
yesi, şapka boyama atölyesi,
rüzgar gülü atölyesi, çim
adam atölyesi, zumba, pal-
yaço ve bubble show ile yüz
boyama gibi birbirinden eğ-
lenceli etkinliklerle eğlendi.
Mahalle Şenlikleri ve Film
Gösterimi’nin ikinci gününde
ise Eyüpsultan Seyir Tera-
sı’nda Nişancı Mahallesi sa-
kinleri bir araya geldi.
Açık hava sineması
ile şenlik keyfi

Birbirinden renkli ve eğ-
lenceli aktivitelerin ardından
saat 20.00’de başlayan Buz
Devri 4 isimli animasyon film
gösterimiyle mahalle sakinleri
açık havada film izlemenin
keyfini çıkardı. Mahalle şen-
liklerine Eyüpsultan Belediye
Başkanı Dr. Mithat Bülent
Özmen de katıldı. Şenliğin
keyfini çıkaran mahalle sa-
kinleriyle buluşan Başkan

Özmen, kısa süreli sohbetler
yaparak bol bol hatıra fo-
toğrafı çektirdi. Yaz aylarında
çocukların eğlenmeye, güzel
vakit geçirmeye çok ihtiyaç-
ları olduğuna dikkat çeken
Başkan Özmen, “Dolayısıyla
temmuz ayı içerisinde baş-
ladığımız, ağustos ayında
başka etkinliklere dönüştü-
receğimiz etkinlikler serimiz
var. Burada daha çok anneleri
ve çocukları düşündük. Bu-
rada çocuklarımız için atölye

çalışmaları var, pamuk şeker,
patlamış mısır ikramları var.
Etkinliği keyifli geçirebilme-
lerini sağlayacak, bu etkinlik
alanında maksimum keyif al-
sınlar diye birçok şey var”
diye konuştu.
“29 mahallenin
tamamına
ulaşılacak”

Etkinliği sekiz ayrı bölgede
yapacaklarını ve 29 mahal-
leye ulaşacak şekilde konum-

landırdıklarını belirten Baş-
kan Özmen şöyle devam etti:
“Dün İslambey’deydik, bugün
Nişancı’dayız. Bundan sonra
her hafta sonu başka ma-
hallemizde devam edecek.
Çocuklar çok eğleniyor, an-
neler çok mutlu, babalar da
öyle. Bunu görmek de bizi
mutlu ediyor.”

Eyüpsultanlıların yaz ge-
celerini renklendiren şenlik-
lerde limonata, patlamış mısır
ve pamuk şeker ikramları da
yapıldı. Mahalle Şenlikleri ve
Sinema Gösterimi 13 Temmuz
- 28 Temmuz tarihleri ara-
sında cumartesi ve pazar gün-
leri, her seferinde farklı bir
mahallede düzenlenecek. Ak-
şam saat 18.00 ile 22.00 sa-
atlerinde gerçekleşen mahalle
şenliklerinde saat 20.30’da
film gösterimi başlayacak.

İNAN 
ARVAS

Ataşahir’de 5 gün
boyunca aşure
dağıtılacak
UFUK AKYILDIZ

Ataşehir Belediyesi içinde bulun-
duğumuz Muharrem ayı dolayısıyla
vatandaşlara aşure ikramında bu-
lunacak. İlçenin farklı mahallele-
rinde 5 gün boyunca 35 bin kişilik
aşure dağıtımı ile paylaşmak ve
kardeşlik vurgusu yapılacak Mu-
harrem ayı dolayısıyla Ataşehir’de
5 gün sürecek programda; bollu-
ğun, bereketin ve paylaşmanın
sembolü olan aşure dağıtımı yapı-
lacak. Ataşehir Belediyesi, Muhar-
rem Ayı’nda hijyenik koşullarda
özenle hazırlanan aşureleri binlerce
Ataşehirliye ulaştıracak. Ataşehir
Belediyesi’nin hazırladığı aşure ka-
zanları Muharrem Ayı’nın manevi
atmosferinde hem paylaşmayı hem
kardeşliği pekiştirecek. 19 Temmuz
Cuma günü başlayacak aşure da-
ğıtım etkinliğinin ilk gününde; Kü-
çükbakkalköy Mahallesi Prestij
Caddesi’nde aşure kazanı kurularak
sıcak aşure ikramında bulunulacak.
Aynı gün; Yeni Çamlıca Mahallesi
Pazar Alanı, Barbaros Mahallesi
Mimar Sinan Cami, Mevlana Ma-
hallesi Hacı Mehmet Uslu Cami,
Küçükbakkalköy Mahallesi Merkez
Cami, İnönü Mahallesi İlknur Cami
ve Mimar Sinan Mahallesi İbrahim
Ethem Cami önünde de aşure da-
ğıtılacak. Aşure dağıtımın ikincisi
22 Temmuz Pazartesi günü Fetih
Mahallesi Taksi Durağı önü, İnönü
Mahallesi Semt Pazarı ve Mustafa
Kemal Mahallesi Şükrü Sarıtaş
Parkı önünde yapılacak. Aşure da-
ğıtımı 23 Temmuz Salı günü İçe-
renköy Mahallesi Semt Pazarı, Fer-
hatpaşa Mahallesi Pazar Alanı ve
Atatürk Mahallesi Migros önünde
devam edecek. 24 Temmuz Çar-
şamba günü ise; Esatpaşa Mahallesi
Pazar Alanı, Yeni Sahra Mahallesi
Pazar Alanı, Küçükbakkalköy Ma-
hallesi Çok Amaçlı Semt Pazarı ve
Örnek Mahallesi Mustafa Saffet Kül-
tür Merkezi önünde aşure dağıtımı
yapılacak. 25 Temmuz Perşembe
günü de; Aşık Veysel Mahallesi Pazar
Alanı, Kayışdağı Mahallesi Pazar
Alanı ve Küçükbakkalköy Mahallesi
Prestij Caddesi’nde aşure dağıtımı
gerçekleştirilecek. Dağıtımlar saat
14.00’de başlayacak.

Eyüpsultan’ın mahallelerinde şenlikler başladı

Ümraniye’de zabıta ekipleri
aralıksız denetimde

ürekli Vakıflar Tarihi
Eserlere ve Çevreye
Hizmet Derneği'nin

açtığı davanın ardından Danıştay
10. Dairesi, Ayasofya'nın camiden
müzeye dönüştürüldüğü 24 Ka-
sım 1934 tarihli Bakanlar Kurulu
kararını oy birliğiyle iptal etti.
Böylece Ayasofya'da yeniden iba-
det etmenin yolu açıldı. 86 yıl
boyunca müze olarak kullanılan
"fethin sembolü" Ayasofya Camii,
10 Temmuz 2020'de Cumhur-
başkanı Erdoğan'ın attığı imza
ile yeniden ibadete açıldı. Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, İslam dün-
yasını sevince boğan kararnameyi
imzaladı ve bunu sosyal medya
hesabından "Hayırlı olsun" no-
tuyla paylaştı. Diyanet İşleri Baş-
kanlığına devredilen Ayasofya
Camii, 24 Temmuz 2020'de 86
yıl sonra kılınan ilk cuma nama-
zıyla yeniden ibadete açıldı. Tö-
rene Cumhurbaşkanı Erdoğan
da katıldı. Bu tarihi ana tanıklık
etmek isteyen binlerce kişi de
camiye akın etti. Cami avlusu,
bahçesi, çevresindeki birçok cad-
de ve sokak doldu. Açılışa 350
bin kişinin katıldığı açıklanmıştı.
2020 yılında büyük bir merasimle
yeniden ibadete açılan Ayasofya
Camii'nde 4 yıl içinde değişimler
meydana geldi. Ayasofya-i Kebir
Camii Şerifi'nin birkaç nesil sü-
recek olan restorasyon çalışması
yürütülmeye başladı. Yaklaşık
bin 487 yaşında olan Ayasofya-i
Kebir Camii Şerifi'nde restorasyon
çalışmaları çerçevesinde analizler
yapıldı. Muhtemel herhangi bir
depremde ağır hasar alacağı
tespit edilen camide güçlendirme
ve restorasyonunun yapılması
için bilim kurulu oluşturulmasının
ardından ilk etapta Ayasofya Ca-
mii'nin bahçesinde bulunan tür-
belerde restorasyona başlandı.
Bahçede bulunan türbelerin dış
bölümlerindeki restorasyon ça-
lışmaları tamamlanırken, içeri-
sindeki çalışmaların devam ettiği
görüldü. Ayasofya Camii'nin mu-
vakkithanesinde ise restorasyon
tamamlanarak, açılışa hazır hale

getirildi. Ayasofya'da 2. etap res-
torasyon çalışmalarına 6 Ekim
2023'te başladı. Restorasyon pro-
jesinde yapının dış mekanını
oluşturan cephe ve minare gibi
alanlarında çalışmalar devam
edecek. İlk olarak çalışma alanı
için çevre kapama yapıldı ve 2.
Beyazıt Minaresi sökümü için
onaylı proje doğrultusunda çelik
minare platformu imalatı ta-
mamlandı. Minarede Ayasofya
Bilim Kurulu ve Koruma Bölge
Kurulu kararları doğrultusunda
şerefeye kadar söküm yapıldı.
Minaredeki alemin sökülmesinin
ardından minarenin hasarlı kur-
şun örtüsü ve altındaki eski ke-
çeler söküldü.
Ayasofya'nın dijital
ikizi çıkarıldı

Hem Türk vatandaşlarının
hem de turistlerin en çok ziyaret
ettiği yerlerden biri olan ve dün-
yadaki en önemli tarihi ve mimari
eserler içinde yer alan Ayasofya
ziyaretçi yoğunluğu ve iklim et-
kisiyle zaman içinde yıpranıyor.
Kültür ve Turizm Bakanlığı Va-
kıflar Genel Müdürlüğü tarafın-
dan 2022 yılında başlatılan ‘Aya-
sofya Bütüncül Projesi' tamam-
landı. Proje kapsamında Aya-
sofya'nın neredeyse her santi-
metrekaresi tarandı. Yapının di-
jital bir ikizi çıkarılarak gelecek
kuşaklara aktarılmak üzere ar-

şivlendi. Muhtemel bir İstanbul
depreminde Ayasofya tamamen
yıkılsa bile, yeniden aynı şekilde
inşa edilebilecek.
Ziyaretçi yoğunluğu
yüzde 30 azaltıldı

Ayasofya-i Kebir Camii Şeri-
fi'nde ibadete gelenler ile tarihi
camiyi kültürel amaçlı ziyaret
eden yabancıların girişleri birbi-
rinden ayrıldı. Uygulamaya giren
düzenlemede yabancı turistler
giriş için 25 euro ödemeye baş-
ladı. Gerçekleştirilen ‘ziyaretçi
yönetim planı' ile birlikte ziyaretçi
yoğunluğu yüzde 30 azaltıldı.

Yaklaşık bin 487 yaşında olan
Ayasofya-i Kebir Camii Şerifi ha-
vadan görüntülendi. Görüntü-
lerde, Ayasofya'nın bahçesinde
bulunan türbelerin dış bölümle-
rinde restorasyonun tamamlan-
dığı ve 2. Etap projesi çerçeve-
sinde Kuzey cephedeki duvarı
çimentodan arındırmak için iskele
kurulduğu görüldü.

Ayasofya-i Kebir Camii Şerifi'ni
bu yıl 4 milyon 500 bin kişinin
ziyaret ettiğini söyleyen Vakıflar
Genel Müdürlüğü İstanbul 1.
Bölge Müdür Yardımcısı Levent
Çetin, “Ayasofya-i Kebir Camii
Şerifi açıldığı günden bugüne
kadar 2020 ve 2021 yıllarında
pandemi nedeniyle ziyaretçi alı-
yorken pandeminin sona erme-
siyle beraber 2022 yılında yak-

laşık 13 milyon, 2023 yılında 12
milyon 500 bin ziyaretçi kabul
etti. 2024 yılında da alt ve üst
kat toplam olarak 4 milyon 500
bin ziyaretçi sayısına ulaşmış du-
rumundayız. Ayasofya Camii'nde
bu 4 yıl içerisinde toplam 2 etap
olacak şekilde restorasyon çalış-
malarına başlandı. 1. etapta Aya-
sofya Camii bahçesinde bulunan
türbelerde restorasyon çalışmaları
yürütüldü ve bunlar tamamlan-
mak üzere. Aynı zamanda Aya-
sofya Camii ile alakalı ‘bütüncül
bir projemiz' oldu. Bu proje ça-
lışmasında tüm literatür tarandı.
Bugüne kadar yazılı basın ve li-
teratürde Ayasofya-i Kebir Camii
Şerifi ile ilgili bütün veriler, veri
tabanı haline getirildi. Caminin
bütün detaylı projeleri, restoras-
yon projeleri de dahil olmak
üzere hazırlanıyor. Bunlarda ta-
mamlanmak üzere. 2. Etap olarak
da Ayasofya Camii'nin yapı sağlığı
açısından 2. Beyazıt Minaresi ile
ilgili çalışmalarımız başladı ve
devam ediyor. Burada depremle
ilgili bir güçlendirme çalışması
başladı. Aynı zamanda camimizin
3 tane cephesinde bulunan çi-
mento bazlı sıva uygulamalarını
sökülmesi ve iyileştirilmesiyle
ilgili çalışmalarımıza başlandı.
Bir cephemizde iskelemiz kurul-
du. Devamında da Ayasofya Ca-
mii kubbe kurşunlarıyla alakalı
çalışmalarımıza başladık. Bunlar

yapının genel sağlığının iyileşti-
rilmesi yönünde yapmaya baş-
ladığımız çalışmalar. Literatür
araştırmaları sonrasında yapılan
çalışmalarla Ayasofya Camii'nin
bir tane dijital ikizi elimizde var”
şeklinde konuştu. Ziyaretçi yö-
netim planıyla beraber ziyaretçi
sayısında düşüş olduğunu belirten
Çetin, “Ayasofya-i Kebir Camii
Şerifi 10 Temmuz 2020'de Cum-
hurbaşkanlığı Kararnamesi ile
24 Temmuz 2020'de resmi olarak
tekrar cami hüviyetine kavuştu.
O günden beri Ayasofya Ca-
mii'nde ibadetimiz devam ediyor.
15 Ocak 2024 tarihi itibariyle
de hem UNESCO'nun hem de
bilim kurulumuzun tavsiyeleri
üzerine ‘ziyaretçi yönetim planı'
uygulamaya başladık. Bu tarihe
kadar sadece Ayasofya'nın ibadet
katı ziyaret edilebiliyordu. Ziya-
retçi yönetim planıyla beraber
cami olarak açılmasından son-
raki insan yoğunluğunu biraz
daha azaltmayı hedefliyorduk.
Elimizdeki verilerle aylık bazda
yüzde 30 civarında bir ziyaretçi
sayısı düşüşü görüyoruz. Bu
hem camiyi ziyaret edenler
hem de ibadet için gelenler
açısından daha nitelikli bir
Ayasofya-i Kebir Camii Şerifi
deneyimi yaşamalarını sağlıyor.
Hem de caminin sağlığı açı-
sından fayda sağlıyor” ifadele-
rini kullandı. lİSTANBUL-İHA

S

Ayasofya'nın ibadete açılmasının 4. yıl dönümünde açıklamalarda bulunan Vakıflar Genel Müdürlüğü İstanbul 1. Bölge Müdür Yardım-
cısı Levent Çetin restorasyon çalışmalarını ve ziyaretçi yönetim planını anlattı. Çetin, "Aylık bazda yüzde 30 civarında bir ziyaretçi sa-
yısı düşüşü görüyoruz. 2024 yılında da alt ve üst kat toplam olarak 4 milyon 500 bin ziyaretçi sayısına ulaşmış durumundayız” dedi.

Fethin sembolü Ayasofya Camii’ni gelecek
nesillere taşıyacak değişimler yapıldı

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY
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icaret Bakanı
Ömer Bolat,
İtalya'da ger-

çekleştirilen G7 Ülkeleri Ti-
caret Bakanları Toplantısı
kapsamındaki temaslarını
tamamladı. Sosyal medya
hesabından toplantıya iliş-
kin paylaşımda bulunan Bo-
lat, şunları kaydetti: "G7
Dönem Başkanı İtalya'nın
daveti üzerine, birçok farklı
ülkeden mevkidaşlarım,
uluslararası örgütler ve iş
dünyasından temsilcilerin
katıldığı G7 Ülkeleri Ticaret
Bakanları Toplantısı'na iş-
tirak ederek, küresel eko-
nomi ve ticaretteki trendler,
tedarik zincirleri ve son dö-
nemde artan küresel riskler
noktasındaki ülkemiz pers-
pektiflerini paylaştık. Tür-
kiye olarak, küresel tedarik

zincirinin güçlenmesi, adil
ve rekabetçi, kurallara dayalı
bir ticaret sisteminin muha-
faza edilmesi noktasında mu-
hataplarımızla işbirliğini ar-
tırmaya hazır olduğumuzun
mesajını verdik."

Bolat, küresel ekonomi
içerisindeki konumu sürekli
güçlenen Türkiye'nin, ulus-
lararası ticarete yön veren
ülkelerden birisi olması nok-
tasında çalışmalarını her
platformda sürdüreceklerini
vurguladı.
Bolat'tan yoğun
diplomasi trafiği

Bolat, toplantı kapsamında
Japonya Ekonomi, Ticaret ve
Sanayi Bakanı Ken Saito, Ka-
nada İhracatı Teşvik, Ulus-
lararası Ticaret ve Ekonomik
Kalkınma Bakanı Mary Ng,

Dünya Ticaret Örgütü (DTÖ)
Genel Direktörü Ngozi Okon-
jo-Iweala ve İtalya Başbakan
Yardımcısı, Dışişleri ve Ulus-
lararası İşbirliği Bakanı An-
tonio Tajani ile bir araya
geldi. Bolat, DTÖ Genel Di-
rektörü Iweala ile görüşme-
sinde, DTÖ'nün reform süreci
noktasındaki beklentilerini
dile getirdiklerini aktardı.
Türkiye olarak, küresel dü-
zeyde ticaret sisteminin adil
şekilde güçlendirilmesine
önem verdiklerinin altını çi-
zen Bolat, "Adil rekabete ve
kurallara dayalı bir uluslar-
arası ticaret sisteminin küresel
ticaret ve tedarik zinciri için
önemli olduğuna, sistemin
uluslararası ticarette karşı
karşıya olduğumuz sorunların
aşılmasında kilit rol oynadı-
ğına ve uluslararası işbirlik-

lerini güçlendireceğine ina-
nıyoruz." ifadelerini kullandı. 

Bolat, Tajani ile görüşme-
sinde, Türkiye-İtalya ticaret
hacminin bu sene 30 milyar
dolara çıkarılması yönünde
karşılıklı beklentilerini dile
getirdiklerini bildirdi. Tajani
ile en kısa sürede İstanbul'da
Ekonomi ve Ticaret Ortak
Komisyonu (JETCO) toplan-
tısının iki ülke iş dünyası
temsilcilerinin katılımıyla ger-
çekleştirilmesinde mutabık
kaldıklarını belirten Bolat,
"Türkiye olarak köklü bir iş-
birliğine sahip olduğumuz
İtalya ile ticari ilişkilerimizi
daha da güçlendirmeye önem
veriyoruz." değerlendirme-
sinde bulundu. Saito ile Tür-
kiye-Japonya ekonomik iliş-
kilerine ilişkin birçok önemli
konuyu ele aldıklarını aktaran

Bolat, "Türkiye-Japonya dip-
lomatik ilişkilerinin 100. yılını
kutladığımız 2024'te Japonya
ile ticaret hacmimizi dengeli
bir şekilde yukarılara çıkar-
mak, ülkemizde mevcut Ja-
pon yatırımlarını artırmak ve
üçüncü ülkelerde müteahhit-
lik sektöründe yeni ortak-
lıklar geliştirmek en önemli
hedeflerimiz arasında yer
alıyor." ifadelerini kullandı.
Bolat, Mary Ng ile iki ülke
ticaret hacminin artırılması,
Türkiye-Kanada Ortak Eko-
nomi ve Ticaret Konseyi top-
lantısının gerçekleştirilmesi,
bu sayede iki ülke iş çevre-
lerinin bir araya gelerek po-
tansiyel işbirliği alanlarının
değerlendirilmesi ve karşı-
lıklı yatırımların artırılması
konularını ele aldıklarını
vurguladı. lANKARA-AA

Avro Bölgesi'nde yıllık
enflasyon haziranda
yüzde 2,5 oldu

T
FO

T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

IMF bu yıla ilişkin küresel ekonomik
büyüme tahminini değiştirmedi
Uluslararası Para Fonu (IMF), kü-
resel ekonomik büyüme tahminini
bu yıl için yüzde 3,2 olarak korur-
ken, Türkiye ekonomisine ilişkin
büyüme beklentisini yüzde 3,1'den
yüzde 3,6'ya çıkardı. IMF, Dünya
Ekonomik Görünüm Raporu'nun
temmuz sayısını "Küresel Ekonomi
Zor Bir Durumda" başlığıyla ya-
yımladı. Raporda, küresel ekono-
minin nisan ayında yapılan tah-
minlerle uyumlu olarak 2024'te
yüzde 3,2 büyümesinin beklendiği
belirtildi. IMF'nin raporunda, kü-
resel ekonominin gelecek yıl ise
yüzde 3,3 büyümesinin tahmin
edildiği aktarıldı. Fonun nisan ayın-
daki tahminlerinde küresel eko-
nominin 2025'te yüzde 3,2 büyü-
mesi öngörülmüştü. Hizmet en-
flasyonunun, dezenflasyondaki iler-
lemeyi geciktirdiği ve bunun da
para politikasının normalleşmesini
zorlaştırdığı kaydedilen raporda,
enflasyona yönelik yukarı yönlü
risklerin ve artan ticari gerilimler
ile politika belirsizliği bağlamında
faiz oranlarının daha uzun süre
yüksek kalması ihtimalinin arttığı
ifade edildi. Raporda, bu riskleri
yönetmek ve büyümeyi korumak
için politika bileşiminin fiyat istik-
rarını sağlayacak ve azalan tam-

ponları yenileyecek şekilde dikkatli
bir şekilde sıralanması gerektiği
vurgulandı. Ülkelerin ekonomik
büyüme tahminlerinin de payla-
şıldığı raporda, Türkiye ekonomi-
sinin bu yıl yüzde 3,6 ve gelecek
yıl yüzde 2,7 büyümesinin bek-
lendiği kaydedildi. IMF nisan ayın-
daki tahminlerinde Türkiye eko-
nomisinin 2024'te yüzde 3,1 ve
2025'te yüzde 3,2 büyümesini ön-
görmüştü. ABD ekonomisine ilişkin
büyüme beklentisi 2024 yılı için
yüzde 2,7'den yüzde 2,6'ya düşü-
rülen raporda, ülke ekonomisinin
gelecek yıla ilişkin büyüme tahmi-
ninin ise yüzde 1,9 olarak korun-
duğu aktarıldı. Raporda, Avro Böl-
gesi ekonomisine ilişkin büyüme
tahmininin ise bu yıl için yüzde
0,8'den yüzde 0,9'a çıkarıldığı, 2025
yılı için yüzde 1,5'te sabit bırakıldığı
kaydedildi. Avrupa'nın önde gelen
ekonomilerinden Almanya'nın bü-
yüme tahminin bu yıl için yüzde
0,2 ve gelecek yıl için yüzde 1,3
olarak korunduğu belirtilen rapor-
da, Fransa ekonomisine ilişkin bü-
yüme beklentisinin bu yıl için
yüzde 0,7'den yüzde 0,9'a çıkarıl-
dığı, gelecek yıl için ise yüzde
1,4'ten yüzde 1,3'e indirildiği bil-
dirildi. lWASHINGTON-AA

Hayvancılıkta yeni 
destekleme modeli hazır
Tarım ve Orman Bakanı Yu-
maklı,  Uluslararası Hayvancılık
Araştırma Enstitüsünü ziyaret
ederek incelemelerde bulundu.
Enstitü Müdürü Sezer Öz'den
çalışmalarına ilişkin bilgi alan
Yumaklı, enstitü bünyesinde in-
şaatı devam eden 200 sığır kap-
asiteli sağmal ahır ile genetik
laboratuvarını gezdi. Bakan Yu-
maklı, burada yaptığı değer-
lendirmede, enstitünün, hay-
vansal üretimde AR-GE ve ino-
vasyonla ilgili çalışmaların ya-
pıldığı çok önemli bir merkez
olduğunu söyledi. Kısa süre
önce 2024-2028 yıllarını kap-
sayan Hayvancılık Yol Haritası'nı
açıkladığını anımsatan Yumaklı,
verimli, kaliteli ve sağlıklı üretimi
artırırken aynı zamanda suni
tohumlama, yerli sperma üre-
timi, soy kütüğü çalışmaları ve
ari işletme gibi verimliliği artı-
racak destekleri çoğaltma ka-
rarlılığında olduklarını bildirdi.
Yumaklı, enstitünün bu çalış-
malardaki önemine işaret ede-
rek "Gen kaynaklarımızın ye-
rinde korunması ve geliştiril-
mesi, halk elinde ıslah çalış-
maları, kaliteli yerli sperma üre-
timi gibi AR-GE faaliyetlerinin
artırılması, yol haritamızın
önemli ayaklarını oluşturmak-
tadır." diye konuştu. Hayvancılık

Yol Haritası'nın diğer bir önemli
ayağının da hayvancılık işlet-
melerinin dirençli, güçlü ve sür-
dürülebilir bir üretim modeliyle
çalışabilmesi olduğunu aktaran
Yumaklı, tarımsal üretimde sür-
dürülebilir, verimli kaliteli, kayıtlı
ve sektöre yatırım yapılan bir
üretim planlaması için bu ça-
lışmaları da başlattıklarını an-
lattı. Tarım ve Orman Bakanı
Yumaklı, hayvansal üretim plan-
lamasının 1 Ocak'ta yürürlüğe
girdiğini anımsatarak sözlerini
şöyle sürdürdü: "Şimdi hay-
vancılıkta planlı üretimle ilgili
uzun süredir üzerinde çalıştı-
ğımız ve bugünlerde Resmi Ga-
zete'de yayımlanma sürecinde
olan üretim planlamamızın en
önemli ayaklarından birisini
oluşturan desteklerimizle ilgili
birkaç başlığı sizlerle paylaşmak
istiyorum: Üretim planlaması-
nın temel amacı, üreticilerimizin
ister bitkisel ister hayvansal
üretimde 3 yıl önlerini görebi-
lecekleri bir perspektif çizmek.
Yeni modelimizde destekleme
tutarları, katsayılar üzerinden
belirlendi ve performansa da-
yalı bir destekleme sistemi oluş-
turuldu. Destek konusu her
üretim için değil, performansa
dayalı üretim için gerçekleşmiş
olacak."  lANKARA-AA

Kızıldeniz'deki kesinti
küresel ağa yayıldı
Danimarkalı denizcilik şirketi
Maersk, Kızıldeniz'deki kon-
teyner taşımacılığındaki ke-
sintinin, Uzak Doğu ve Avrupa
arasındaki ticaret yollarını aş-
tığını ve bütün küresel ağa
yayıldığını bildirdi. Maersk,
konteyner taşımacılığında
Asya-Pasifik piyasasının görü-
nümüne ilişkin açıklama ya-
yımladı. Açıklamada, "Jeopo-
litik gerilimler, iklim değişikliği
ve öngörülemeyen olayların
yanı sıra Kızıldeniz'de devam
eden durum ve tedarik zinciri
aksaklıkları da dahil olmak
üzere çeşitli zorluklarla karşı
karşıyayız." ifadesi kullanıldı.
Kızıldeniz'deki durumun olum-
suz etkisinin devam ettiğine
dikkat çekilen açıklamada, "Kı-
zıldeniz'deki durumun etkileri
dünya çapında artmaya devam
ediyor ve tedarik zincirleri ve
müşterilerimiz için zorluklar
yaratıyor." değerlendirmesi ya-
pıldı. Açıklamada, Kızılde-
niz'deki durumun Aralık
2023'ten bu yana sektörde ak-
samalara neden olduğu anım-
satılarak, gemilerin geçici ola-
rak yön değiştirdikleri ve Ümit
Burnu çevresinde daha uzun
rotalar izledikleri, bunun kü-
resel tedarik zincirleri için ben-

zeri görülmemiş sınamalara
neden olduğu kaydedildi. Kı-
zıldeniz'de gemilere yönelik
devam eden saldırıların lojistik
ve tedarik zincirleri açısından
sorunlar ortaya koyduğuna
işaret edilen açıklamada, ge-
lecek ayların hem taşıyıcılar
hem de işletmeler için zorlu
geçeceği uyarısında bulunuldu.
"Kızıldeniz'deki aksaklıklar
çoğu ticaret yolunu etkiliyor.
Aksaklıklar Uzak Doğu-Av-
rupa rotalarının ötesine ge-
çerek tüm okyanus ağına ya-
yıldı." ifadesi kullanılan açık-
lamada, Singapur, Avustralya
ve Şangay da dahil olmak
üzere Asya genelindeki li-
manlarda Kızıldeniz'deki so-
runlar nedeniyle gecikmeler
yaşandığı vurgulandı. Açık-
lamada, firmanın ağ ve te-
darik stratejisinin kesintilere
karşı hazırlıklı olduğu belir-
tildi. Yemen'de İran'ın des-
teklediği Husiler, İsrail'in Gaz-
ze'deki saldırılarına tepki ge-
rekçesiyle 31 Ekim 2023'ten
bu yana Yemen açıklarında İs-
railli şirketlere bağlı olduğunu
belirttikleri ticari gemilere el
koyuyor, bazılarına da insansız
hava araçları ve füzelerle sal-
dırıyor. lBRÜKSEL-AA
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Avro Bölgesi'nde Tüketici Fiyat
Endeksi (TÜFE), haziran ayında
yıllık bazda yüzde 2,5 seviye-
sinde belirlendi. Avrupa İstatistik
Ofisi (Eurostat), Avro Bölgesi
ve Avrupa Birliği'nin (AB) hazi-
ran ayı nihai enflasyon verilerini
yayınladı. Verilere göre, Avro
Bölgesi'nde mayısta yüzde 2,6
olan yıllık enflasyon haziranda
yüzde 2,5'e indi. TÜFE, hazi-
randa aylık bazda ise yüzde 0,2
oldu. Piyasa beklentileri, hazi-
randa Avro Bölgesi'nde yıllık
enflasyonun yüzde 2,5, aylık
enflasyonun yüzde 0,2 olması
yönündeydi. Böylece açıklanan
veriler piyasa beklentileriyle aynı
seviyede gerçekleşti. Avro Böl-
gesi'nde çekirdek enflasyon da
haziranda yıllık yüzde 2,9, aylık
yüzde 0,4 seviyesinde ölçüldü.
AB'de ise mayısta yüzde 2,7
olan yıllık enflasyon, haziranda
yüzde 2,6 oldu. AB'de TÜFE ha-
ziranda aylık bazda ise yüzde
0,2 olarak tespit edildi. Avro
Bölgesi'nde enflasyonun ana bi-
leşenlerine bakıldığında, en yük-
sek yıllık enflasyon yüzde 1,84
ile hizmetlerde gerçekleşti. Hiz-
metleri, yüzde 0,48 ile gıda, al-
kol ve tütün ürünleri, yüzde
0,17 ile enerji dışı sanayi ürün-
leri ve yüzde 0,02 ile enerji
ürünleri izledi.        AB uyumlu ve-
rilere göre haziranda enflasyo-
nun en yüksek gerçekleştiği ül-
keler yüzde 5,4 ile Belçika, yüz-
de 5,3 ile Romanya, yüzde 3,6
ile Macaristan ve İspanya, 3,5
ile Hırvatistan ve 3,4 ile Hol-
landa oldu. lBRÜKSEL-AA

Bakan Ömer Bolat: Muhataplarımızla işbirliğini
artırmaya hazır olduğumuzun mesajını verdik
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A Ticaret Bakanı Bolat,"Türkiye olarak, küre-

sel tedarik zincirinin güçlenmesi, adil ve re-
kabetçi, kurallara dayalı bir ticaret sistemi-
nin muhafaza edilmesi noktasında muha-
taplarımızla işbirliğini artırmaya hazır ol-

duğumuzun mesajını verdik." dedi.
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ATO Başkanı Baran: “Dünya modasında
söz sahibi olacak birikime sahibiz”
Ankara Ticaret Odası Yönetim Ku-
rulu Başkanı Gürsel Baran, “Ankara,
tekstil ve hazır giyim konusunda
dünya modasında söz sahibi olacak
üretim kabiliyeti ve kültürel biri-
kime sahip” dedi. Ankara Ticaret
Odası’nın (ATO) katkılarıyla, An-
kara Giyim Sanayicileri Derneği
(AGSD) koordinatörlüğünde, Kü-
çük ve Orta Ölçekli İşletmeleri Ge-
liştirme ve Destekleme İdaresi Baş-
kanlığı (KOSGEB) ve Ankara Kal-
kınma Ajansı destekleriyle gerçek-
leştirilecek ‘Ankara Uluslararası Ha-
zır Giyim ve Moda Fuarı’ (Capital
of Fashion-COF’24) 4-7 Eylül ta-
rihlerinde ATO Congresium’da hazır
giyim ve tekstilde dünyanın önde
gelen sektör temsilcileri ve mar-
kalarını bir araya getirmeye hazır-
lanıyor. Dünya moda sektöründeki
son gelişmelerin ve yeni trendlerin
sergilenerek, yeni iş birliği ve fır-
satlar için sektörel buluşma zemini
oluşturacak Fuar’da, alanında uz-
man konuşmacılar, konferans ve
seminerler, defile, workshoplar,
B2B görüşmelere de yer verilecek.
Yurt içi ve yurt dışından alım he-

yetlerinin ağırlanacağı Fuar’a Rusya,
Özbekistan, Kırgızistan, Azerbay-
can, Türkmenistan, Mısır, Lübnan,
Katar, Bulgaristan ve Yunanistan’ın
da aralarında bulunduğu 22 ülke-
den heyetlerin katılması bekleniyor.
Yerli markaların yabancı heyetlere
tanıtımının sağlanacağı fuar, sektör
profesyonelleri, tasarımcılar, üreticiler
ve alıcılar için birebir görüşme imkânı
sunacak. Sektörün Ankara Ticaret
Odası’nda 2 No’lu Konfeksiyon -
Hazır Giyim - Triko Meslek Komitesi
ile 17 No’lu Tekstil - Tuhafiye - Mef-
ruşat Meslek Komitesi aracılığıyla
temsil edildiğini kaydeden ATO Baş-
kanı Gürsel Baran, Başkent’in tekstil
ve hazır giyim konusundaki potan-
siyeline dikkat çekti. Sektörün eko-
nomi açısından önemine de değinen
Baran, “Hazır giyim ve tekstil, bugüne
kadar üretimde, ihracatta, istihdamda
ekonomimizin her zaman taşıyıcı
kolonlarından biri oldu. Yüksek
katma değere sahip sektörün
ilerlemesinin yolu markalaşma-
dan, marka olmanın yolu da
dünyaya kendimizi tanıtmaktan
geçiyor.” dedi. lANKARA-İHA
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Türkiye’de bireysel borçluluk
ciddi boyutlarda artıyor. Ocak-
Mayıs döneminde 513 bin kre-
di kartı kullanıcısı borcundan
dolayı yasal takibe alındı. Pa-
ralel olarak kredi kartı sayısı
yüzde 66 büyüyerek 123,1
milyona ulaştı. Artış sayıların-
dan hareketle yapılan hesap-
lamaya göre, yeni çıkarılan
her 82 yeni kredi kartı, yasal
takibe alınan sayısını 1 kişi
artırdığı tespit edildi. Kredi
kartı sayısı arttıkça borcundan
dolayı yasal takibe alınan kişi
sayısı paralelinde daha fazla
artış gösteriyor. 2024 yılı Mayıs
sonu itibarıyla Türkiye’de 123

milyon 108 bin 158 kredi kartı
bulunuyor. Aynı dönemde kre-
di kartı borcundan dolayı yasal
takibe intikal etmiş kişi sayısı
519 bin olarak gerçekleşti. Ar-
tış sayılarından hareketle ya-
pılan hesaplamaya göre yeni
çıkarılan her 82 yeni kredi
kartında bir, yasal takip sayısı
1 kişi artıyor.
Takibe alınan sayısı
yüzde 66 arttı

TBB Risk Merkezi Mayıs ayı
raporuna göre, bireysel kredi
kartı borcundan dolayı yasal
takibe intikal etmiş kişi sayısı
yüzde 66 yükseldi. Kredi kartı

borcundan dolayı 531 bin kişi
Ocak-Mayıs döneminde yasal
takibe alındı. Bir önceki yıl
319 bin kişi yasal takibe intikal
ettirilmişti. 2024 yılı Ocak-
Mayıs döneminde, bir önceki
yılın aynı ayına göre bireysel
kredi veya bireysel kredi kartı
borcundan dolayı yasal takibe
intikal etmiş kişi sayısı yüzde
39 artarak 750 bin kişi oldu.
Kredi kartı sayısı
yüzde 15 arttı

Aynı dönemde Türkiye’deki
toplam kredi kartı sayısında
yüzde 15’lik artış göze çarptı.
BKM verilerine göre, Mayıs

sonu itibarıyla Türkiye’de top-
lam 123 milyon 108 bin 158
kredi kartı bulunuyor. Bir ön-
ceki senenin aynı döneminde
107 milyon 84 bin 440 adet

kredi kartı bulunuyordu. Ocak-
Mayıs döneminde kredi kartıyla
nakit çekim dahil 4 trilyon 940
milyar 474 milyon toplam işlem
tutarına erişildi. lANKARA-İHA

Altının ons fiyatı, ABD Merkez
Bankasının (Fed) eylül ayında faiz
indirimlerine başlayabileceğine
ilişkin beklentilerin güçlenmesi
üzerine 42 dolar yükselişle 2 bin
464 doları aşarak rekor yeniledi.
Fed’in politika faizlerini yakın za-
manda indirmeye başlayacağına
ilişkin tahminler varlık fiyatları
üzerinde etkili olmayı sürdürüyor.
ABD Merkez Bankası (Fed) Başkanı
Jerome Powell'ın dün faiz indi-
rimlerine başlamada geç kalmak
istemediklerini belirtmesi, para pi-
yasalarındaki fiyatlamaların net-
leşmesine neden olurken, yıl so-
nuna kadar Bankanın en az 2 kez
faiz indireceğine kesin gözüyle
bakılmaya başlandı. Powell, dün
Washington Ekonomi Kulübü'nde
yaptığı konuşmada, bu yılın ikinci
çeyreğindeki 3 verinin enflasyonun
yüzde 2'ye düştüğüne dair "güveni
biraz artırdığını" ifade etti. ABD'de
enflasyonun haziran ayında belir-
gin bir şekilde zayıflamasının ve
Powell'ın dünkü "güvercin" değer-
lendirmesinin ardından bugün al-
tının ons fiyatı 2 bin 464 dolarla
rekor tazeleyerek, 20 Mayıs'tan
bu yana en yüksek seviyesine
ulaştı. Altının ons fiyatı düne göre
42 dolar arttı. En son mayıs ayında
altının ons fiyatı 2 bin 450,10 do-
larla tarihi zirveyi görmüştü. Öte
yandan, altının ons fiyatı bu yılın
başlarında merkez bankalarından
gelen taleple tüm zamanların en
yüksek seviyelerine ulaşmış, daha
uzun süre yüksek faiz oranları
beklentisinin yatırımcıların değerli
metale olan ilgisini azaltmasıyla
geri çekilmişti. Analistler, Cum-
huriyetçi Donald Trump'ın Kasım
2024'te yapılacak ABD başkanlık
seçimlerini kazanmasının altın fi-
yatlarını yukarı yönlü destekleye-
bileceğini belirterek, Trump'ın plan-
ladığı vergi indirimlerinin ABD
bütçe açığını artırmasının muhte-
mel olduğunu, bunun da doların
durumunu zayıflatabileceğini ifade
etti. Analistleri bütün bunların ya-
tırımcıları altın gibi güvenli liman
varlıklarına yönlendirebileceğine
işaret etti. lBERLİN-AA

Altının ons fiyatı 
2 bin 464 doları
aşarak rekor kırdı

Yılın ilk yarısında Bursa’da 263
binin üzerinde araç üretildi
Otomotiv kenti Bursa'da yılın
ilk yarısında 263 bin 100 araç
banttan indirildi. AA muhabi-
rinin, Otomotiv Sanayii Derneği
(OSD) verilerinden yaptığı der-
lemeye göre, dernek üyesi fir-
maların ocak-haziran dönemin-
deki toplam otomotiv üretimi
traktör dahil 733 bin 559 adet
olarak kayıtlara geçti. Bu süreçte
Bursa'da fabrikaları bulunan
üye firmalar OYAK Renault 168
bin 95, TOFAŞ 94 bin 653 ve
Karsan 352 araç üretti. Yılın
ilk yarısında 263 bin 100 adet
araç üretimiyle Bursa'nın Tür-
kiye'nin toplam otomotiv üre-
timine katkısı yüzde 35,86 oldu.
Bursa'da banttan indirilen gün-
lük araç sayısı ortalaması ise
1461,6 olarak gerçekleşti. Bu
arada ocak-haziran döneminde
Türkiye'nin genel otomotiv üre-
timine en fazla katkıyı 191 bin
50 araçla Ford Otosan sağladı.
OYAK Renault'un ikinci olduğu

üretimde, Hyundai Assan 122
bin 376 adetle üçüncü sırada
yer aldı. Türkiye'de 6 aylık sü-
reçte üretilen araçlardan 501
bin 859'u ihraç edildi. Otomotiv
üretiminin 3'te birinden fazla-
sının yapıldığı Bursa, dış sa-
tımda da önemli rol üstlendi.
Ocak-haziran döneminde Bur-
sa'dan kentteki üretimin yüzde
52,27'lik kısmına karşılık gelen
137 bin 545 araç, yurt dışına
gönderildi. Bursa'nın, Türki-
ye'nin toplam araç ihracatındaki
payı ise yüzde 27,40 olarak
kayıtlara geçti. Yılın ilk yarısında
yurt dışına Bursa'daki OYAK
Renault 111 bin 385, TOFAŞ
25 bin 999 ve Karsan 161 araç
satışı yaptı. Bu süreçte ülke ge-
nelinde en fazla araç ihracatını
üretimde olduğu gibi 153 bin
933 adetle Ford Otosan yaptı.
Hyundai Assan 104 bin 628,
Toyota ise 88 bin 122 aracı
yurt dışına sattı. lBURSA-AA

Türkiye’de haziranda 
79 bin 313 konut satıldı
Türkiye genelinde konut satış
sayısı, haziranda geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 5,2
azalarak 79 bin 313 oldu.
Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK), haziran ayına ilişkin
konut satış istatistiklerini açık-
ladı. Buna göre, Türkiye ge-
nelinde konut satış sayısı, ha-
ziranda geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 5,2 azalışla 79
bin 313'e geriledi. Ocak-ha-
ziranda ise satışlar, geçen yılın
aynı dönemine göre yüzde
3,7 azalarak 545 bin 74'e
düştü. İstanbul, haziranda ko-
nut satışlarında 13 bin 25 ile
en yüksek paya sahip il oldu.
Bu kenti 6 bin 866 konut sa-
tışıyla Ankara, 4 bin 361 ile
İzmir takip etti. Konut satışının
en az olduğu iller ise 34 ile
Ardahan, 40 ile Hakkari, 44
ile Tunceli ve Bayburt olarak
sıralandı. Haziranda yaban-
cılara 1440 konut satıldı. Söz
konusu satışlar, yıllık bazda
yüzde 45,1 azaldı. Toplam
konut satışları içinde yaban-
cılara yapılan konut satışının

payı yüzde 1,8 olarak belir-
lendi. Yabancılara yapılan sa-
tışlarda ilk sırayı 593 konutla
Antalya aldı. Bu ili 478 ko-
nutla İstanbul ve 116 konutla
Mersin takip etti. Yabancılara
konut satışı ocak-haziran dö-
neminde ise geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde 45,7
azalarak 10 bin 461 oldu.
Ülke uyruklarına göre en çok
konut satışı Rusya vatandaş-
larına yapıldı. Haziranda Rus-
ya vatandaşları Türkiye'den
332 konut satın aldı. Bu ülke
vatandaşlarını 156 konutla
İran, 102 konutla Ukrayna
vatandaşları izledi. Türkiye
genelinde ipotekli konut sa-
tışları haziran geçen yılın aynı
ayına göre yüzde 49,4 azala-
rak 6 bin 813'e düştü. Toplam
konut satışları içinde ipotekli
satışların payı yüzde 8,6 ola-
rak gerçekleşti. Ocak-haziran
döneminde gerçekleşen ipo-
tekli konut satışları ise geçen
yılın aynı dönemine göre yüz-
de 57,7 azalışla 51 bin 415
oldu. lANKARA-AA
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Kredi kartı sayısı arttıkça takip altına alınan sayısı katlanıyor

luslararası Tü-
keticiyi Koruma
ve Uygulama

Ağı (ICPEN) tarafından, Ti-
caret Bakanlığının da ara-
sında bulunduğu dünya ça-
pında 27 tüketiciyi koruyucu
otoritenin katılımıyla abo-
nelik hizmetlerine yönelik
web site ve uygulama tara-
ması gerçekleştirildi. ICPEN
tarafından uluslararası dü-
zeyde farklı konularda her
yıl gerçekleştirilen tarama
çalışması ilk kez Küresel Giz-
lilik Uygulama Ağı (GPEN)
ile birlikte koordine edildi.
Tarama, çevrim içi kullanıcı
ara yüzlerinde yaygın olarak
bulunan, tüketicileri kendi
çıkarlarına uygun olmayan
seçimler yapmaya yönlen-
diren ve manipüle eden al-
datıcı tasarımların belirlen-
mesi amacıyla yapıldı.

Tarama sonucunda, söz
konusu site ve uygulamala-
rın aldatıcı tasarım kalıpla-
rıyla bireylerin gizliliklerini
ve tüketici haklarını koruyan
seçimler yapmalarını engel-
leyen teknikler kullandığı

tespit edildi. Buna göre, kü-
resel anlamda uygulamaların
yüzde 75,7'sinin en az bir,
yüzde 66,8'inin ise iki veya
daha fazla aldatıcı tasarım
kalıpları kullandığı belirlen-
di. Türkiye özelinde yapılan
taramada ise 124 sağlayıcıya
ait internet sitesi ve mobil
uygulama incelendi. Bu in-
celeme sonucunda uygula-

maların yüzde 30,6'sında en
az bir, yüzde 20,2'sinde ise
iki veya daha fazla aldatıcı
tasarım kullanıldığı tespit
edildi.
Anlaşılması güç 
dil seçenekleri
kullanılıyor

Yapılan taramaya göre,
uygulamaların yüzde 89'un-

dan fazlası gizlilik politikası
metinlerinde, anlaşılması
güç, karmaşık dil seçenek-
leri kullanıyor. Web siteleri
ve mobil uygulamaların
yüzde 42'si ise kullanıcı ka-
rarlarını etkilemek için duy-
gusal yüklü dil kullanırken,
sadece yüzde 57'si gizlilik
koruyucu seçeneğini kulla-
nıcıların seçmesi için belir-

gin ve kolay şekilde yazıyor.
Platformların yüzde 35'i,
kullanıcıların hesaplarını
silerken yeniden düşünme-
leri ve vazgeçmeleri için
bazı prosedürler oluşturu-
yor. Web siteleri ve uygu-
lamaların yüzde 9'u, he-
saplarını silmek isteyen kul-
lanıcıları, hesap açılışında
vermeleri gerekenlerden
daha fazla kişisel bilgi ver-
meye zorluyor. Tarama so-
nucunda, web siteleri ve
uygulamaların gizlilik se-
çeneklerini açıkça belirt-
mesi, adil ve şeffaf bir şe-
kilde sunması gerektiği be-
lirtildi. Ayrıca oturum ka-
patmak veya hesap silmek
isteyen kullanıcıların bu iş-
lemleri yapmaları için daha
az tıklama ve zamanında
onay seçeneklerini içermesi
gerektiği tespit edildi. Kul-
lanıcıları manipüle etmeyen
ve herhangi bir zorlama
içermeyen çevrim içi uygu-
lamaların ise güven inşa
ederek, gizliliği rekabet
avantajına dönüştürdüğü
kaydedildi. lANKARA-AA

U

Abonelik hizmetlerine yönelik bazı internet siteleri ve mobil uygulamalarda "aldatıcı tasarım" kalıplarıyla, bireyle-
rin gizliliklerini ve tüketici haklarını koruyan seçimler yapmalarını engelleyen teknikler kullanıldığı belirlendi.

Abonelik hizmeti sunan bazı internet siteleri ve
mobil uygulamalar ‘aldatıcı tasarım’ kullanıyor
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“KALKAN-26”
operasyonunda 
94 düzensiz
göçmen yakalandı

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı
Mahinur Özdemir Göktaş, Tür-
kiye'de genç nüfusun artması,
doğurganlık oranlarının yüksel-
mesi için özel çalışmalar yürüt-
tüklerini söyledi. Göktaş, bir
dizi programa katılmak üzere
geldiği Konya'da Valiliği ziyaret
etti, şeref defterini imzaladı.
Kentte yürütülen çalışmalar hak-
kında Vali Vahdettin Özkan'dan
bilgi alan Göktaş, yaptığı açık-
lamada, hizmet siyasetini sür-
dürmenin en büyük vazifele-
rinden biri olduğunu dile getirdi.
Bakanlık olarak hizmet alanla-
rına giren her konuda toplumun
tüm kesimlerini kapsayan bir
anlayışla çalışmalarını sürdür-
meye devam ettiklerini belirten
Göktaş, "Bu amaç doğrultusunda
Konya'da vatandaşlarımıza do-
kunan pek çok yeniliğe imza
attık. Şu an Konya'da 12 sosyal
hizmet merkezimizle hemşeri-
lerimize hizmet sunuyoruz."
dedi. Aile Sosyal Destek Prog-
ramı ile Konya'da 156 bin ha-
neye ulaştıklarını anlatan Gök-
taş, finansal okuryazarlık ve ka-
dınların ekonomik güçlenmesi
seminerleriyle 26 bin kadına da
destek olduklarını söyledi. Gök-
taş, engelli vatandaşların aile
bütünlüklerini muhafaza edecek
şekilde bakımlarının evde ya-
pılmasının önemine işaret ede-
rek, Konya'da evde bakım hiz-

metinden 13 bin 438 kişinin
faydalandığını bildirdi.
"Konya, doğurganlık
oranı ile Türkiye
ortalamasının
üzerinde"

Göktaş, engelli ve yaşlıların
toplumsal hayata etkin katılımını
önemsediklerini vurgulayarak,
şöyle konuştu: "Bu kapsamda
Konya'da 3 bakım ve rehabili-
tasyon merkezimizde 238 engelli
ve yaşlı kardeşimize hizmet ve-
riyoruz. Yaşlılarımızın hayata
aktif katılımları için özel politi-
kalar yürütüyoruz. TÜBİTAK ile
yaptığımız çalışmayla Türkiye'nin
yaşlı nüfusunun son 5 yılda yüz-
de 21,4 oranında arttığı ortaya
çıkmıştı. Ancak Konya, doğur-

ganlık oranıyla Türkiye ortala-
masının üzerinde olan illerimiz-
den birisi. Ülkemizde genç nü-
fusun artması, doğurganlık oran-
larının yükselmesi için özel ça-
lışmalar yürütüyoruz."
"Vatandaşımızın refahı
ve huzuru için
çalışmalarımızı
sürdüreceğiz"

Selçuklu ilçesinde otizmli
bireylerin eğitimine yönelik ça-
lışmaların yürütüldüğü Sobe
Vakfını da ziyaret edeceğine
değinen Göktaş, şunları kay-
detti: "Ayrıca aldıkları nitelikli
eğitimle otizm raporları kalkan
öğrencilerimizin mezuniyet tö-
renine katılacağız. Onların gös-
terdikleri çaba ve vakfımızın

destekleriyle hayata tutunma-
ları bizler için son derece büyük
bir mutluluk. Böylesi güzel ba-
şarıların bütün Türkiye'de yay-
gınlaşması en büyük arzumuz.
Bakanlık olarak engelli, yaşlı,
kadın, çocuklarımıza her ko-
nuda destek olmaya devam
edeceğiz. Konya için, ülkemiz
için ve vatandaşımızın refahı
ve huzuru için çalışmalarımızı
sürdüreceğiz."

Göktaş, Meram ve Seydişe-
hir'de çalışmaları devam eden
2 huzurevi yaşlı bakım ve reha-
bilitasyon merkezinin en kısa
sürede hizmete açılacağını söz-
lerine ekledi. Bakan Göktaş,
daha sonra AK Parti Konya İl
Başkanlığı ile Büyükşehir Beledi-
yesini ziyaret etti. lKONYA-AA

Bakan Göktaş: Ülkemizde genç nüfusun
artması için özel çalışmalar yürütüyoruz

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, uluslar-
arası hukukun kurallarına uymayan
İsrail'in, bir terör örgütü gibi hareket
ettiğini vurguladı. Bakan Tunç, Filistin
Barolar Birliği Başkanı Fadi Abbas,
Türkiye Barolar Birliği (TBB) Başkanı
Erinç Sağkan ve beraberindeki heyeti,
bakanlıkta kabul etti. Tunç, kabuldeki
konuşmasında, Türkiye'nin Filistin'i
desteklemeye devam edeceğini söy-
ledi. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan'ın, başından beri Filistin
davasına destek verdiğini hatırlatan
Tunç, Erdoğan'ın Birleşmiş Milletler
kürsüsü başta olmak üzere bütün
uluslararası platformlardaki konuş-
malarında Filistin'e yer verdiğini vur-
guladı. İsrail'in uluslararası hukukun
kurallarına uymadığına dikkati çeken
Tunç, "Bir devlet gibi hareket etmiyor
maalesef. Bir örgüt, son yaptığı soy-
kırımla da bir terör örgütü gibi ha-
reket eden yapı var karşımızda." ifa-
delerini kullandı. Tunç, iki ülke ara-
sındaki adli işbirliğine de değinerek,
şöyle devam etti: "Filistin ile Türkiye
arasındaki adli işbirliğini daha da

geliştirmenin gayreti içerisinde ol-
malıyız. 24 Mayıs 2022'de Adalet
Alanında İşbirliği Mutabakat Zaptı
imzalanmıştı. Ülkelerimiz arasındaki
mevcut dostluk ve işbirliğinin adli
alanda da her zaman güçlenerek
devam edeceğine inancım tam."

Filistin Barolar Birliği Başkanı
Abbas ise İsrail cezaevlerinde esir
tutulan Filistinlilerin birçok haktan
yoksun bırakıldığına işaret ederek,
"Şu an ikisi kadın olmak üzere 30
avukatımız tutuklu bulunuyor. Birçok
meslektaşımız da kayıp. Batı Şeria'da
da yargı sektörü durmuş durumda.
Vatandaşlar birçok haktan yoksun
durumdalar." diye konuştu. TBB Baş-
kanı Sağkan da Uluslararası Ceza
Mahkemesi de dahil uluslararası ak-
törleri harekete geçirmek için büyük
bir çaba sarf ettiklerini bildirdi. Sağ-
kan, "Özellikle Uluslararası Ceza
Mahkemesi nezdinde yaşanan sü-
recin insanlığa karşı suç olmakla
birlikte bir soykırım suçunun un-
surlarını taşıdığını ortaya koymaya
çalıştık." dedi. lANKARA-AA

Bakan Tunç: İsrail, yaptığı soykırımla
bir terör örgütü gibi hareket ediyor

akan Kacır, Tunce-
li'de Munzur Üni-
versitesinde düzen-

lenen Türkiye'nin Nadir Toprak
Elementleri Araştırma ve İno-
vasyon Kapasitesinin Geliştiril-
mesi Projesi'nin açılışında yaptığı
konuşmada, etkinliğe katılmak-
tan dolayı mutluluk duyduğunu
söyledi. Projenin Türkiye'ye ve
millete hayırlı olmasını temenni
eden Kacır, "Proje bünyesinde
oluşturduğumuz merkezlerin ve
bu alandaki çalışmaların ülke-
mizin nadir toprak elementi te-
darik zincirini daha da güçlen-
dirmesini temenni ediyorum.
Dünya son yıllarda gerilimler,
krizler ve kimi yerlerde çatış-
maların tetiklediği zor ve keskin
bir dönemeçten geçiyor. Ticaret
savaşları, iklim değişikliği ve
küresel salgınlar başta olmak
üzere çok boyutlu sınamalar,
küresel ekonomideki belirsizlik
tablosunun devam edeceğine
işaret ediyor. Türkiye olarak son
22 yıldır sahip olduğumuz güçlü
siyasi istikrar, inşa ettiğimiz re-
kabetçi üretim altyapısı ve adeta
sıfırdan inşa ettiğimiz AR-GE
ve üretim ekosistemiyle küresel
sistemde yaşanan belirsizliklerin
başarıyla üstesinden geliyoruz."
diye konuştu. Kacır, Milli Tek-
noloji Hamlesi vizyonu doğrul-
tusunda, ülkenin katma değerli
üretim ve yüksek teknolojide
öncü ülkeler arasında yer al-
masını sağlayacak projeleri ha-
yata geçirdiklerini bildirdi.

Türkiye'yi teknoloji geliştir-
mede ve kalkınmada dünyanın

en üst ligine taşıdıklarını söyle-
yen Kacır, şöyle konuştu: "Ülke-
miz bugün ticari araçlardan be-
yaz eşyaya, güneş panelinden
demir çeliğe pek çok alanda Av-
rupa’nın lider üreticisi konu-
mundadır. Görüntüleme ve ha-
berleşme uydularını kendi im-
kanlarıyla geliştirebilen, ürete-
bilen ve test edebilen bir Türkiye
var artık. 60 yıl öncesinin 'Dev-
rim' otomobili hayalini, devrin
otomobili Togg’u üreterek ger-
çeğe dönüştürdük. Yeni nesil
otomobil ve batarya üretimi ya-
tırımlarını ülkemize çekerek
elektrikli araç ve batarya üreti-
minde dünyanın önde gelen
oyuncularından biri oluyoruz.
5G teknolojilerinden uçan akıllı
mobilite sistemlerine, bataryadan
çip teknolojilerine, güneş pa-
nellerinden rüzgar türbinlerine,
biyoteknolojik ilaçlardan yeni
nesil uydu teknolojilerine ve
hızlı trenlere pek çok alanda
hep birlikte büyük atılımlar ger-
çekleştiriyoruz. Ülkemizi muasır
medeniyetler seviyesinin de ile-
risine taşıyacak bu projeleri ta-
sarlayıp uygularken eş zamanlı
olarak fiziksel ve teknolojik alt-
yapı, insan kaynağı gibi tüm
başlıklarda ihtiyaç ve kaynak
analizlerimizi eksiksiz yerine ge-
tiriyoruz."

Kacır, özellikle farklı sektör-
lerde yeni buluşların tohumunu
atan malzeme teknolojilerinde
kabiliyetlerinin geliştirilmesini
Milli Teknoloji Hamlesi'nin vaz-
geçilmez bir unsuru olarak de-
ğerlendirdiklerini dile getirerek,

"Kararlı ve yüksek dayanımlı
yapılarıyla ön plana çıkan nadir
toprak elementleri, özellikle elek-
tronik, yenilenebilir enerji sanayi,
elektrikli araçlar ve batarya, sa-
vunma ve havacılık gibi yüksek
teknolojili sektörlerin AR-GE ve
inovasyon kapasitesinde kritik
role sahip. Nadir toprak ele-
mentlerine erişimi uzun dönemli,
kalıcı olarak sağlamak ve bu
elementlere dayalı teknoloji ge-
liştirme kapasitesini oluşturmak,
ileri üretim ve yenilikçilikte re-
kabet avantajına sahip olmak is-
teyen ülkelerin ajandalarında en
üst sıralarda yer alıyor. Bizler de
nadir toprak elementlerimize eri-
şimimizi temin edecek ve bu alan-
da yetkinliklerimizi daha ileriye
taşıyacak projeleri hayata geçiri-
yoruz." ifadelerini kullandı.
"98 AR-GE projesine
228 milyon liranın
üzerinde destek
olduk"

TÜBİTAK ile nadir toprak ele-
mentlerine dayalı ileri malzeme
çalışmalarını öncelikli AR-GE ve
yenilik konuları arasında değer-
lendirerek desteklediklerini ifade
eden Kacır, şöyle devam etti:
"TÜBİTAK destek programları
kapsamında bugüne kadar 98
sanayi, akademi ve kamu AR-
GE projesine 228 milyon liranın
üzerinde destek olduk. Diğer
yandan, Eskişehir’in Beylikova
ilçesinde bulunan dünyanın en
büyük ikinci nadir toprak ele-
menti rezervinin işletilmesi için
pilot üretim tesisi kurduk. Ül-

kemizi küresel nadir toprak ele-
mentleri tedarik zincirinde
önemli bir oyuncu haline geti-
recek endüstriyel ölçekteki tesisin
devreye alınması için de çalış-
malarımızı sürdürüyoruz. Bu
üretim altyapısı ve tamamlayıcı
rol üstlenecek AR-GE kaynağı-
mızla Türkiye’yi elektrikli araçlar,
batarya ve yenilenebilir enerji
teknolojilerinde ham maddeden
son ürüne, üretim zincirinin
farklı halkalarında da söz sahibi
konuma taşıyacağız. Avrupa Bir-
liği (AB) destekleriyle, Rekabetçi
Sektörler Programı kapsamında
hayata geçirdiğimiz 'Türkiye'nin
Nadir Toprak Elementleri Araş-
tırma ve Yenilik Kapasitesinin
Geliştirilmesi Projesi' ile ülke-
mizde sürdürülebilir ve güvenilir
bir nadir toprak elementi tedarik
zinciri kurmak için önemli bir
adım daha atıyoruz."

Kacır, nadir toprak elementleri
alanında Türkiye'nin arz güven-
liğinin tahkimi için bütüncül bir
cevap sunan 14 milyon avro tu-
tarındaki proje kapsamında
Munzur Üniversitesi Nadir Top-
rak Elementleri Uygulama ve
Araştırma Merkezi (MUNTEAM)
bünyesinde gelişmiş bir labora-
tuvar altyapısı kurduklarını ifade
etti. Son teknoloji ekipman alt-
yapısını nitelikli insan kaynağıyla
buluşturarak nadir toprak ele-
mentleri bazlı yüksek katma de-
ğerli ürünlerin Türkiye'de üre-
tilmesi ve geliştirilmesi için yet-
kinliklerini genişlettiklerini an-
latan Kacır, şunları kaydetti:
"Rüzgar enerjisi sanayi, elektrikli

araçlar, havacılık ve uzay tek-
nolojileri başta olmak üzere yük-
sek teknolojili sektörlerde kul-
lanılan optoelektronik malze-
meler, mıknatıslar gibi nitelikli
ürünleri ülkemizde üretmek üze-
re AR-GE çalışmalarını gerçek-
leştirme imkanına sahibiz. Proje
kapsamında yürüteceğimiz çok
boyutlu çalışmalarla kamu, üni-
versite ve sanayi işbirliğini artı-
rarak AR-GE ve üretim kabili-
yetlerimizin ekonomik değere
dönüşmesini sağlayacağız. Ül-
kemizin temiz enerji ve mobilite
çözümleri geliştirme ve uygu-
lama becerisini perçinleyen bu
proje kapsamında aynı zamanda
Maden Tetkik ve Arama Genel
Müdürlüğü (MTA) bünyesinde
bir pilot geri dönüşüm tesisi de
kuruyoruz. Nadir toprak ele-
mentlerinin çevreci yöntemlerle
geri kazanımına imkan tanıyacak
bu tesis, bünyesindeki yüksek
kalite test ve analiz altyapısıyla
MTA'nın nadir toprak elementleri
alanında ülkemizin ihtiyaçlarına
cevap vermesini sağlıyor olacak.
Avrupa Yeşil Mutabakatı ve dön-
güsel ekonomi hedeflerimizle
uyumlu bir ulusal nadir toprak
elementi tedarik zinciri kurul-
ması için önemli bir basamak
konumundaki bu tesis şimdiden
ülkemize hayırlı olsun."

Kacır, gelecek dönemde gerek
MTA gerekse de MUNTEAM la-
boratuvarlarının uluslararası öl-
çekte çalışmalarını sürdürmeleri
için akreditasyon başvuru sü-
reçlerini destekleyeceklerini ak-
tardı. lTUNCELİ-AA
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Bakan Kacır: AR-GE kaynağımızla Türkiye’yi üretim zincirinin
farklı halkalarında da söz sahibi konuma taşıyacağız

Sanayi ve Teknoloji Bakanı
Mehmet Fatih Kacır, "AR-GE

kaynağımızla Türkiye’yi
elektrikli araçlar, batarya
ve yenilenebilir enerji tek-
nolojilerinde ham madde-
den son ürüne, üretim zin-
cirinin farklı halkalarında
da söz sahibi konuma taşı-

yacağız." dedi.
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
İstanbul'da göçmen kaçakçılığı
organizatörleri ve düzensiz
göçmenlere yönelik düzenle-
nen "Kalkan-26" operasyonun-
da 94 düzensiz göçmenin ya-
kalandığını, 5 göçmen kaçak-
çılığı organizatörünün de tu-
tuklandığını bildirdi. Bakan
Yerlikaya, sosyal medya hesa-
bından yaptığı açıklamada, Göç
İdaresi Başkanlığı ve Emniyet
Genel Müdürlüğü Göçmen Ka-
çakçılığıyla Mücadele ve Hudut
Kapıları Daire Başkanlığı ko-
ordinesinde, İstanbul İl Emni-
yet Müdürlüğü Göçmen Ka-
çakçılığıyla Mücadele ve Hudut
Kapıları Şube Müdürlüğünce
yapılan çalışmalar sonucu, TEM
otoyolu Edirne istikameti üze-
rinde Büyükçekmece mevkiin-
de durdurulan bir araca yönelik
"Kalkan-26" operasyonunun
gerçekleştirildiğini aktardı.
Operasyon sonucu tır sürücüsü
A.G, göçmen kaçakçılığı orga-
nizatörleri T.K, C.E, R.H. ve
B.T'nin göçmen kaçakçılığı su-
çundan çıkarıldıkları mahke-
mece tutuklandığını belirten
Yerlikaya, bu organizatörlerle
anlaştıkları tespit edilen 94
düzensiz göçmenin yakalandı-
ğını bildirdi. "Göç İdaresi Baş-
kanlığımızı ve operasyonu ger-
çekleştiren kahraman polisle-
rimizi tebrik ediyorum. Allah
ayaklarına taş değdirmesin. Mil-
letimizin duası sizinle." ifade-
lerini kullanan Yerlikaya, insan
kaçakçılığı yaparak Türkiye'yi
düzensiz göçün hedefi ve transit
geçiş yolu haline getirmeye ça-
lışan insan tacirlerine asla fırsat
vermeyeceklerini, göçmen ka-
çakçılığıyla mücadelelerinin ara-
lıksız biçimde azim ve kararlı-
lıkla devam edeceğini de vur-
guladı. lANKARA-AA
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lt Komisyon, "6 Şu-
bat 2023 Tarihli
Depremlerden Etki-

lenen Çocukların Durumu ve
Çocuklara Yönelik Yürütülen
Çalışmaların Değerlendirilmesi"
raporunu hazırladı. Komisyon,
Adıyaman, Kahramanmaraş, Ga-
ziantep Nurdağı, Hatay İsken-
derun, Malatya, Elazığ ve Di-
yarbakır'da incelemelerde bu-
lundu; Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanlığı, Milli Eğitim Bakanlığı,
Sağlık Bakanlığı, Gençlik ve
Spor Bakanlığı ile Türk Kızılay
Derneğini dinledi; Kültür ve Tu-
rizm Bakanlığı, Diyanet İşleri
Başkanlığı ve UNICEF Türkiye
Temsilciliğinden değerlendir-
meler aldı. 5 Temmuz 2023'te
çalışmalarına başlayan ve AK
Parti Kocaeli Milletvekili Radiye
Sezer Katırcıoğlu başkanlığında
7 toplantı gerçekleştiren Komis-
yon, 278 sayfadan oluşan bir
rapor hazırladı. Raporda, dep-
remin çocuklar üzerindeki et-
kisine, bakanlıklar, sivil toplum
kuruluşları ve akademisyenler-
den alınan bilgi ve sunumlara,
doğal afet sonrası Japonya ve
ABD'deki örneklere, komisyonun
depremden etkilenen iller, çadır
ve konteyner kentlerde yaptığı
ziyaretler ile tespit ve önerilere
yer verildi.

Raporda, konteyner kentte
çocukların eğitim faaliyetlerinin
aksamaması adına, internet ve
telefon gibi iletişim kaynaklarının
çekim alanlarının güçlendiril-
mesine ihtiyaç duyulduğu be-
lirtildi. Konteyner kentlerde ya-
şanan elektrik kesintilerinin özel-
likle sınavlara hazırlanan ço-
cuklar ve gençler üzerinde büyük
stres oluşturduğu tespiti yapılan
raporda, "Konteyner kentlerde
yaşayan vatandaşlar tarafından
gelen talep üzerine, bazı kon-
teyner kentlerde içme suyu arıt-
ma cihazının bir ihtiyaç olduğu
değerlendirilmiştir. Ziyaretler
esnasında mevsimsel şartlara
göre zaman zaman konteyner-
lerin yağmur suyuyla dolarak
zarar gördüğü yönünde vatan-
daşlardan şikayetler alınmıştır."
denildi. Konteyner kentlerde
kalan vatandaşların zaman za-
man yabancı kişileri gördüğü
belirtilerek, özellikle çocuk oyun
alanları ve çocuk dostu mer-
kezlerin etrafında güvenlik ted-
birlerinin yoğunlaştırılması ve
sıklaştırılması gerektiği ifade
edildi. Depremden zarar gör-
meyen okullarda kapasitenin
üzerinde öğrenci alımı yapıldığı

için bazı sınıfların oldukça ka-
labalıklaştığı ve bu durumun
okullarda akran zorbalığına, ço-
cukların okul devamsızlıklarında
artışa neden olduğu; diğer ta-
raftan eğitim kalitesini düşür-
düğünün öğrenildiği aktarıldı.

Bölgedeki öğrenci nüfusu ar-
tan okullarda akran zorbalığının
önüne geçebilmek amacıyla Milli
Eğitim Bakanlığı tarafından özel
önlemler alınması ve koruyu-
cu-önleyici politikalar belirlen-
mesinin ihtiyaç olduğu kayde-
dildi. Çocuk psikiyatri servisle-
rine başvuran çocuk sayısında
önemli bir yükseliş yaşandığı
belirtilen raporda, "Bu artışa
karşın bölgede görev yapan ço-
cuk psikiyatristi sayısının artan
talebi karşılamadığı, çocuk ba-
şına düşen psikiyatrist sayısının
yetersiz olduğu belirlenmiştir.
Bu bağlamda, bölgede sağlık
hizmetlerinde görev yapan ço-
cuk psikiyatristi sayısının artı-
rılması gerektiği değerlendiril-
miştir." ifadeleri kullanıldı.
"Gezi ve kamp
gibi etkinlikler
artırılmalı"

Depremde ebeveyn kaybı ya-
şayarak öksüz ve yetim duru-
muna gelen çocuklara yönelik
Aile ve Sosyal Hizmetler Ba-
kanlığınca uygulanan Çocuklar
Güvende Programı ile Öksüz
ve Yetim Hizmet Birimlerinde
görev yapan meslek elemanları
tarafından bölgedeki çocukların
düzenli bir şekilde takip edildiği
ve yasal hakları konusunda sos-
yal çevrelerindeki yetişkinlerin
bilinçlendirildiği aktarıldı. Dep-
rem bölgelerinde psikososyal
destek ekipleri tarafından ebe-
veynlere ve çocuklara yönelik
gerçekleştirilen mahremiyet, aile
içi iletişim, akran zorbalığı, ba-
ğımlılıkla mücadele ve çocuğa
yaklaşım gibi pek çok eğitimin,
yaşanan koşulların ortaya çıka-
rabileceği olumsuz sonuçları

önleyebilmek ve çocukları çeşitli
risklerden koruyabilmek ama-
cıyla alanda oldukça önemli ka-
zançlar sağladığı değerlendir-
mesi paylaşıldı. Çocukların dep-
rem bölgesinin dışına çıkarılarak
bölgedeki olumsuz yaşam ko-
şullarından bir süreliğine uzak-
laşmalarına yönelik gezi ve
kamp gibi etkinliklerin artırılması
gerektiğine vurgu yapıldı.
"LGBTİ grupları
çocukları hedef
alıyor"

STK'lerin sahada yaptıkları
çalışmalar ne kadar etkin ve
verimli olursa olsun çalışmala-
rının afet sonrası dönemde takip
ve kontrol edilmesi gerektiğine
işaret edilen raporda, şu değer-
lendirmeler yapıldı: "Bazı sivil
toplum kuruluşlarının, sağla-
dıkları az miktardaki desteği
reklam amacıyla kullanarak ol-
duğundan fazla gösterip ka-
muoyunu yanıltıcı paylaşımlarda
bulundukları ve bazı STK'lerin
de kamu kurumlarıyla işbirliği
yapmaya yanaşmak istemedik-
leri öğrenilmiştir. STK ve gö-
nüllülük adı altında LGBTİ grup-
larının çocukları hedef alma sai-
kiyle bölgede görev almak ve
denetimden uzak faaliyetler yü-
rütmek istedikleri tespit edilen
sorunlar arasındadır. Bu yönde
çalışmalar yürüttüğü tespit edi-
len STK’lerin bölgedeki faali-
yetlerine sınırlandırmalar geti-
rildiği bilgisi alınmıştır. Gönül-
lülük ilkesi doğrultusunda ha-
reket etmeyen yardım harici
gizli ajandalarla alanda bulunan
oluşumların deprem bölgesinde
etkin bir şekilde takip ve engel-
lemelerinin yapıldığı tespit edil-
miştir. Uluslararası raporlarda
teslim olan terör örgütü men-
suplarının çocukları kandırdığı,
kaçırdığı bilinmektedir. Buradan
hareketle afet sonrası dönem-
lerde eğitim kursu, gezi ve ben-
zer adlarla bölgede faaliyette

bulunması muhtemel terör ilti-
saklı sözde sivil toplum hare-
ketlerin faaliyetlerinin kolluk
kuvvetleri ve kamu kurumları
tarafından engellendiği, sivil
toplum kuruluşu ve gönüllülük
adı altında hareket eden ve böl-
gede çocuk ve gençlerimizi hedef
alan bu oluşumların faaliyetlerin
engellenmesine yönelik hassa-
siyetin sürdürülmesi gerektiği
tespit edilmiştir." "Afet sonrası
çocukların tepkileri konusunda
yeterli akademik çalışmanın ol-
madığı ortaya çıkmıştır." bilgisi
paylaşılan raporda, bu nedenle,
afet sonrası çocukların psikolojik
sağlık sorunlarının araştırılması
ve kamu/özel üniversitelerin bu
konuda nitelikli afet psikolog-
larıyla saha çalışmaları yapabi-
lecekleri anlatıldı.
35 başlıkta "tespit ve
öneriler" paylaşıldı"

Komisyon raporunun, "Tespit
ve Öneriler" bölümünde 35 baş-
lık yer aldı. Buna göre, deprem
bölgesine yapılan ziyaretlerde
her kurumun ayrı ayrı ihtiyaç
tespit çalışmaları yapmaya ça-
lıştığı, bu durumun çocuklarla
ve ailelerle defalarca benzer ko-
nular için görüşme yapılmasına
sebep olduğu belirtilerek, "Bu
durumu önleyeme yönelik il-
lerde bir ihtiyaç tespit komisyonu
kurularak tüm kurumların hiz-
metlerine ilişkin ortak hareket
ederek belirli periyotlarla, bü-
tüncül bir bakış açısıyla ve plan-
lanmış bir biçimde çocuk ve ai-
lelerle görüşülerek ihtiyaç tespit
çalışmaları yürütmeleri gerektiği
değerlendirilmiştir." görüşü pay-
laşıldı. Raporda, bazı konteyner
kentlerde oluşturulan sağlık
merkezlerinin haftanın 2 veya
3 günü hizmet verdiği acil du-
rumlarda sağlık personeline
ulaşmakta zorluklar yaşandığı;
merkezi sınavlara hazırlanan
çocukların sınavlara hazırlık sü-
reçlerine yönelik kaynak kitap
ve materyal eksikliği olduğu ifa-
de edildi. Sağlıklı içme suyuna
erişimi olan konteyner kent sa-
yısının arttırılması gerektiği vur-
gulanarak, "Acil, afet ve kriz
dönemlerinde belediyelerin iç
işleyişlerinde yürütecekleri ça-
lışmalara, rol ve sorumlulukla-
rına ilişkin görev tanımlamala-
rının yer alacağı ve hizmetlere
ilişkin ilgili yasalar çerçevesinde
bir mevzuat çalışmasının yapıl-
masının yürütülecek çalışmaları
güçlendireceği değerlendirilmiş-
tir." denildi. lTBMM-AA
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TBMM Dilekçe Komisyonu Baş-
kanı ve AK Parti Adana Millet-
vekili Sunay Karamık, Dilekçe
Komisyonu üyeleriyle Meclis'te
düzenlediği basın toplantısında,
dilekçe hakkının vatandaşlara
tanınan Anayasal bir hak ol-
duğunu belirtti. Dilekçe Ko-
misyonu olarak TBMM'ye ile-
tilen dilekçeleri inceleyip gerekli
yönlendirmeleri yapmakla so-
rumlu olduklarını anlatan Ka-
ramık, "Bu doğrultuda kamu
kurum ve kuruluşlarından her
türlü bilgi ve belgeyi talep ede-
bilir, gerekli görüldüğünde il-
gilileri çağırabiliriz. Diğer ta-
raftan Komisyon olarak idari
denetim yapılmasını talep ede-
bilir, konu ile ilgili bilirkişiler
görevlendirebiliriz. Gerekli gör-
düğümüz durumlarda alt ko-
misyon kurma ve yerinde in-
celeme yapma yetkilerine de
sahibiz." ifadesini kullandı. 14
Mayıs 2023 - 12 Temmuz 2024

tarihleri arasında, geçen dö-
neme oranla yüzde 60'a yakın
bir artışla komisyona 10 bin
186 başvuru yapıldığı bilgisini
veren Karamık, bu dönem en
fazla başvurunun "çalışma ve
sosyal güvenlik" ile "çevre yö-
netimi" konularında geldiğini
aktardı. Karamık, Isparta Eğirdir
ve Sütçüler ilçelerinden yapılan
başvurulara istinaden, komis-
yon üyelerinden oluşan bir he-
yetin, 22-23 Temmuz'da bu il-
çeleri ziyaret edeceğini bildirdi.

Dilekçe Komisyonunun bugün
yapacağı 4. Genel Kurul Top-
lantısı'nda, Bafa Gölü ve Antik
Latmos Bölgesi'nin korunması
ile ilgili bazı sorunlara çözüm
önerileri sunan bir dilekçeyi
görüşeceği bilgisini veren Ka-
ramık, bu dilekçeye istinaden
bölgede inceleme yapma ka-
rarının çıkabileceğini söyledi.
Toplumda finansal okuryazarlık
konusunda farkındalığın artı-
rılmasına yönelik önerilerini
içeren bir dilekçeyi de görüşe-

ceklerini kaydeden Karamık,
"İlgili bakanlıklar ve kurum
temsilcileri ile birlikte finansal
okuryazarlığa dair çalışmalar
ve incelemeler yapması ama-
cıyla bir alt komisyon kurma
kararı almamız da muhtemel."
diye konuştu. Karamık, şöyle
devam etti: "Tüm vatandaşla-
rımıza, özellikle gençlere ses-
lenmek istiyorum; nasıl bir
Türkiye'de yaşamak istiyorsu-
nuz, yaşamak istediğiniz Tür-
kiye'yi hazırlamak için devletin
kurumlarının neler yapması
gerektiğini düşünüyorsunuz?
Devlet kurumlarının hangi ko-
nuda çalışmalarını destekliyor-
sunuz, hangi konuda nasıl bir
yol izlenmeli? Gördüğünüz ek-
siklikler neler? Hangi süreçler
daha iyi ele alınabilir? Görüş
ve önerilerinizi çok ciddi bir
hak arama platformu olan Di-
lekçe Komisyonumuza tereddüt
etmeden iletin." lTBMM-AA

TBMM Dilekçe Komisyonu Başkanı Sunay 
Karamık'tan vatandaşlara “başvuru” çağrısı

TBMM İnsan Haklarını İnceleme Çocuk Hakları Alt Komisyonunun hazırladığı raporda,
6 Şubat depremlerinden etkilenen bölgede çocuk psikiyatrist sayısının artan talebi kar-
şılamadığı, çocuk başına düşen psikiyatrist sayısının yetersiz olduğu ifade edildi.

Meclis Çocuk Hakları Alt Komisyonundan 
deprem mağduru çocuklar için 35 tespit ve öneri

“Ey sabâ var Ker-
belâ deştinden
eyle bir güzer

Ver bize lûtfet
Hüseyn ibn i
Ali’den bir haber”

Hicri 61.
Kur’an-ı Ke-

rim’in nüzulünün
üzerinden henüz
50 yıl geçmiş. Tabir yerindeyse Hi-
caz bölgesinde Cibril Aleyhisse-
lâm’ın kanat sesleri yankı buluyor!

Ayet-i kerimeler Müslüman gö-
nüllere hücre hücre yerleşiyor. İslâm
güneşi dört kıtayı berrak kandiller
misali aydınlatıyor.

Allah (cc) dinini tamamlamış.
İki Cihan Serveri (sav) ‘mele-i âlâ’ya
çekilmiş. Efendimizin (sav) hatı-
raları henüz taze. Ashab-ı Güzin’in
bir kısmı hayatta. Ebu’l Kasım’ın
(sav) mübarek sözleri Sahabe-i Ki-
ram hazeratının kulaklarında çın-
lıyor… İslâm Devleti’nin nabzı Me-
dine-i Münevvere’de atıyor…

Hicri 61, 10 Muharrem…
Hâl böyleyken hak ile bâtıl, nur

ile karanlık her devirde olduğu
gibi Asr-ı Saadet’in hemen akabinde
de mücadele halinde… Münafık
nifakını sergilerken, mücrim cür-
münde ısrarlı; katil her dönemde
mesleğini icra ederek kıtalden geri
durmuyor.

Kerbela çöllerinde hain ellerin
tutuğu bıçak, Sevgili Peygamberi-
mizin (sav) ciğer parelerinin bo-
ğazına dayanıyor… Her gün gülerek
doğan güneş o gün ağlayarak ba-
tıyor…

Âşıkların gönül kuşları hüzün
denizinde boğulurken, Bende-i Âli
Abâ bir kulun dilinden

“Lî hamsetün utfî bihâ harre'l-
vebâi'l-hâtima(h)

El-Mustafâ vel-Mürtezâ ve'b-nâ-
hümâ ve'l-Fâtima(h)” mısraları dö-
külüyor…

(...)
Hicri 61, 10 Muharrem…
Kerbela çölünde sıradan bir

gün… Güneş her zamanki gibi ya-
kıcı… Kum fırtınaları sahrada ne
varsa önüne katıp götürüyor. Gü-
neşin böğründe Efendimizin (sav)
torunu ve evlad ü iyali adeta mah-
şeri yaşıyor. Vicdanlar köreliyor,
kalpler kararıyor, Kerbela’da akıl
ve iz’an tutulması yaşanıyor.

Hz. Fatıma Validemizin (r. anha)
pak oğlu Hz. Hüseyin (ra) Kerbela
çölünün tam orta yerinde atının
üzerinde “Hasbünallah” diyor; “Has-
bünallahi ve nimel vekîl... “

Nesebi Seyyid, unvanı Şehîd,
künyesi Ebâ Abdullah… İki Cihan
Serveri’nin (sav) torunundan,
Hüseyin bin Ali bin Ebî Tâlib bin
Abd’ül-Muttalib bin Haşim el-
Kureyşî el-Hâşimî’den (ra) bah-
sediyoruz.

Hicri 61, 10 Muharrem…
Dedesinden (sav) tevarüs eden

nübüvvet nurunun eseri Hz
Ali’nin (kv) ciğerparesinin pak
yüzüne iki haftalık hilâl parlak-
lığıyla yansıyor.

O nur, kızgın kumların üzerinde
yakamoza dönüşüyor. Hz. Hüseyin
dağ gibi bir yiğit… Uhud dağı gibi
ihtişamlı, Ebu Kubeys gibi vakur…
Arkasında Ehl-i Beyt sıra sıra…

Kalpleri, gönülleri mühürlü olan-
lar nübüvvet nurunun eserini gö-
remiyor. İdrakler körelmiş… Hey-
hât! Nasıl cehennemi bir fiil işle-
yeceklerinin farkında değiller…
Derken bir hain el, evvelemirde
Hz. Hüseyin’in atına kast ediyor…

“Düştü Hüseyn atından sahra-ı
Kerbelâ'ya

Cibril var haber ver Sultan-ı En-
biyâ'ya.”

Efendimizin (sav) torunu atından
yere düşerken melekût âlemi derin
bir hicab içinde…

Hicri 61, 10 Muharrem…
Hz. Hüseyin (ra), cennet ahali-

sinden nefsini aşmış mübarek bir
zat. O dünyadan ve içindekilerden
geçmiş bir sahabi. Kerbela’da bittabi

kendini düşünmüyor, arkasında sı-
ralanan evlad-ı iyalinin, Son Pey-
gamberin (sav) neslinin izzet ve
şerefini, selametini gözetiyor… Pak
dudaklarından dünya kelamı olarak
şu son cümleler, inci mercan misali
dökülüyor:

“Ben Peygamberiniz Aleyhisse-
lam’ın kızının oğlu değil miyim?
Ben Hz. Muhammed Mustafa’nın
torunu değil miyim? Şehitler Sey-
yidi Hamza, babamın amcası değil
mi? Çift kanatlı şehit Cafer, benim
amcam değil mi?”

Söz, anlayanlar için… Nasihat,
söz dinleyenler için. Tebliğ, akil
insanlar için... Uyarı, kalbi ve gönlü
berrak olanlar için. Mühürlü kalp-
lere, kilitli gönüllere, göremeyen
gözlere söz, nasihat, tebliğ ve uyarı
kâr etmiyor.

Hicri 61, 10 Muharrem…
Kerbela’da ellerini, gönüllerini

ve ruhlarını kan ve hırs bürüyen
gözü dönmüş caniler Rahmeten lil
Âlemin Muhammed Mustafa
(sav)’in torunu Hz. Hüseyin’in, ço-
cuklarının ve Hz. Hasan’ın çocuk-
larıyla birlikte Ehl-i Beyt’in canına
kast ediyor.

Kerbela çölünde türlü eziyetler
içerisinde Resul-u Ekrem Efendi-
mizin (sav) evladından 73 kutlu
insanın göz bebeklerindeki takvim,
Firdevs cennetinde açmak üzere
sönüyor.

Hicri 1446, 10 Muharrem…
1385 hicran yılı… Kerbela fa-

ciasının üzerinden 14 asır geçmiş.
Âşıklar, Rasulu’s-Sakaleyn Efendi-
mizin (sav) torununun ve torunla-
rının çocuklarının katlinin ızdırabını
sadece Aşure Günü’nde değil, her
gün, her an yaşıyor.

Hicri 1446, 10 Muharrem…
Kerbela’dan hicran damlıyor. Ehl-

i Beyt âşıkları, Hazret-i Hüseyin’in
acısını gönülevlerinin en mutena
köşelerinde hissediyor.

Lakin olup biten nice elim ve
menfur hadiseyle birlikte Kerbe-
la’dan da ibret alınmadığı için tarih
tekerrür etmeye devam ediyor.

Gazze’de, Refah’ta ve sair bilad-
ı İslâm’da Ehl-i Beyt’e; Seyyid ve
Şerif ailelerine mensup onlarca âli-
min, masum çocukların, iffetli ka-
dınların kanına giriliyor. 

Hicri 1437, 10 Muharrem…
Yâ Hüseyin (ra) biz seni çok se-

viyoruz. Acını ve hasretini kalbi-
mizde muhafaza ediyoruz.

Yâ Hüseyin (ra) biz seni çok se-
viyoruz. Adını, aharlı kâğıtların
üzerine yazıyoruz.

Yâ Hüseyin (ra) biz seni çok se-
viyoruz. İsmini, ebru teknelerinin
içinden besmeleyle çıkarıyoruz.

Yâ Hüseyin (ra) biz seni çok se-
viyoruz. Dedenin (sav) koyduğu
adını sadece camilere değil, gönül
hanelerimize de asıyoruz.

Vâ Hüseynâ Vâ Hüseynâ... 1385
yıl önce bugün ettiğin duana tüm
benliğimizle “Âmin” diyoruz.

“Allah'ım! Eğer gökten gelecek
yardımını bizden alıkoymuşsan,
bunu (bizim için semavî yardım-
dan) daha hayırlı olan bir nimete
vesile kıl ve şu zalimler toplulu-
ğundan bizim intikamımızı
al.” Âmin. Âmin. Âmine Yâ Muîn…

Hâmiş: Celî ta’lik kalem güzeli:
Hattat Erhan Bektaş

Efendimiz (sav) buyurdular: "Hu-
seyn minnî ve ene min Huseyn:
Hüseyin benden, ben Hüseyin'de-
nim." Ah ya Ahfâd-ı Rasul Aleyhis-
selam! Kerbela her yerde, her gün
Muharrem... 

İbrahim Ethem Gören/
16.07.2024 Yazı No: 600

A

Ah yâ Hüseyin Aleyhisselâm!
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ANijer'de askeri darbenin üzerinden nere-

deyse 1 yıl geçerken ülkede değişen siyasi
ve diplomatik dengeler yeni aktörlere
hareket alanı açtı. General Abdurrahmane
Tchiani önderliğinde 26 Temmuz 2023'te
başa gelen askeri yönetim, Batılı mütte-
fikleriyle neredeyse tüm bağlarını kopa-
rırken, yeni ittifaklar ve ilişkilerle ülkenin
siyasi ve ekonomik gelişiminin önünü
açmaya çalışıyor. Batı'nın Afrika'daki en
yakın müttefiklerinden biri kabul edilen
Nijer'deki yönetim değişikliği en çok
Fransa ile ilişkileri etkiledi. Tchiani yö-
netimi başa geçtikten çok kısa süre sonra
4 Ağustos 2023'te Fransa ile askeri işbir-
liğini sonlandırdı ve 25 Ağustos'ta da
Fransa'nın Niamey Büyükelçisi Sylvain
Itte'yi "istenmeyen kişi" ilan etti. Itte'nin
istenmeyen kişi ilan edilmesi, iki ülke
arasında benzeri görülmemiş bir diplo-
matik krize neden olsa da Fransa, kararın
meşru olmadığı gerekçesiyle Itte'nin ül-
kede kalması için her yolu denedi. Bü-
yükelçi Itte, yeni yönetimle yaklaşık 1 ay
boyunca adeta köşe kapmaca oynadı ve
"yakalanmamak" için büyükelçilik yer-
leşkesinden hiç ayrılmadı. Nijer halkı,
Fransız Büyükelçiliği önünde neredeyse
her gün Itte'nin ülkeyi terk etmesi için
eylem yaparken, yerleşkenin elektrik ve
suyu kesildi, gıda tedariki de engellendi.

Kendisine 25 Ağustos'ta ülkeyi terk
etmesi için 48 saat süre verilen Büyükelçi
Itte, 27 Eylül'de Nijer'den ayrıldı. Itte'nin
diplomatik bir kriz sonrası ülkeden ay-
rılmasının ardından Fransa, 22 Aralık
2023'te hem Niamey Büyükelçiliğini ka-
pattı hem de ülkede konuşlu 1500 aske-
rini geri çekti.
ECOWAS'tan askeri
müdahale tehdidi

Öte yandan Nijer'in de üyesi olduğu
Batı Afrika Devletleri Ekonomik Topluluğu
(ECOWAS), Nijer'e darbe sonrası bir dizi

yaptırım uyguladı ve ECOWAS üyesi
komşu ülkeler Nijer'e tüm sınırlarını ka-
pattı. ECOWAS, darbenin ilk gününden
beri ev hapsinde tutulan devrik lider
Muhammed Bazum'un serbest bırakılması
ve anayasal düzene dönülmesi yönündeki
çağrılarını sık sık tekrarlasa da askeri
yönetimden beklediği tepkiyi alamadı.
Üye ülkelerin liderleri sık sık darbe gün-
demiyle bir araya gelirken bir yandan
da din adamları, eski siyasetçiler ve
kanaat önderlerinden oluşan arabulucu
heyetleri de askeri yönetimle görüşme-
lerde bulundu. Tüm girişimlerin sonuçsuz
kalması nedeniyle Ağustos 2023'te Nijer'e
askeri operasyon düzenlenebileceğini
duyuran ECOWAS, krizlere müdahale
için kurduğu ihtiyat kuvvetlerinin hazır-
lanması talimatını verdi. ECOWAS'ın bu
talimatı bir süre sadece bölgesel değil
uluslararası kamuoyunda da geniş yankı
bulsa da topluluk Nijer'e herhangi bir
askeri müdahalede bulunmadı.
3 ülkeden konfederasyon
kararı

Askerlerin yönetimde olduğu komşu
ülkeler Mali ve Burkina Faso ise ECO-
WAS'ın operasyon tehdidine karşı Nijer'i
korumak üzere harekete geçti. ECO-
WAS'ın Nijer'e olası askeri müdahale
planına karşı ortak savunma gücü oluş-

turan üç ülke, Eylül 2023'te "Sahel Dev-
letleri İttifakını (AES)" kurdu. Söz konusu
üç ülke, Ocak 2024'te de ECOWAS'tan
ayrıldıklarını duyurarak, konfederasyon
kurma konusunda anlaştı. AES'nin Ni-
jer'de 6 Temmuz'da düzenlenen ilk zir-
vesinde de Nijer, Mali ve Burkina Faso'nun
konfederasyon kurmalarına olanak veren
ortak bildiri imzalandı.
ABD'nin, Rusya ve İran
rahatsızlığı Niamey ile
askeri ilişkileri kopardı

Nijer'deki yeni yönetim, Fransa ile
ilişkileri koparsa da ABD tarafıyla diyaloğu
sürdürdü ve ABD'nin o dönem yeni ata-
nan Niamey Büyükelçisi Kathleen Fitz-
Gibbon'un darbeden kısa süre sonra ül-
keye girişine müsaade etti. ABD, Fran-
sa'nın aksine, Nijer'e yapılan yardımların
kesilmemesi için de yaşanan yönetim
değişikliğini uzun süre "darbe" olarak
nitelemekten kaçındı. Darbe sonrası Fran-
sa ve Avrupalı askeri birlikleri ülkeden
gönderen Niamey yönetimi, Mali ve Bur-
kina Faso gibi Rusya ile yakınlaşma sü-
recine girdi. Bu süreçte, İran'ın Nijer'den
uranyum satın alması konusunda uzla-
şıldığı, hatta 2 ülke arasında bu minvalde
bir ön anlaşma imzalandığı iddiaları
ABD basınında geniş yer aldı. İddiaların
ardından ABD Afrika Komutanlığından

(AFRICOM) bir heyetin 12-13 Mart'ta
Niamey'e yaptığı ziyarette, Nijer'in İran
ve Rusya ile yakınlaşmasından duyulan
rahatsızlıktan bahsetmesi ise askeri yö-
netimi kızdırdı. Niamey yönetimi, 17
Mart'ta, 2012'de ABD ile imzalanan
askeri işbirliği anlaşmasını feshetti ve
ABD askerlerinin en kısa sürede ülkeden
ayrılması talebinde bulundu.
ABD milyon dolarlık İHA
üssünden çekiliyor

Nijer'de yaklaşık 1000 askeri ve in-
sansız hava aracı (İHA) üssü bulunan
ABD, işbirliğinin sonlanması üzerine ha-
ziranda başlattığı çekilme sürecini büyük
ölçüde tamamladı. İlk etapta başkent
Niamey'de Avrupa ülkeleriyle ortak kul-
landıkları 101. hava üssünden çekilen
ABD, Sahra çölünün kuzey ucunda yer
alan Agadez'deki İHA üssü Niger 201'den
de 15 Eylül'e kadar çıkmış olacak. Niger
201, ABD'nin Cibuti'deki daimi üssünden
sonra İHA operasyonlarını da yürüttüğü
Afrika'daki en büyük ikinci üssü konu-
munda bulunuyor. İnşaatı ve finansmanı
ABD'ye, mülkiyeti ise Nijer ordusuna ait
üs, yüksek teknolojili uydu iletişim sis-
temleriyle 2019'dan bu yana hizmet ve-
riyor. Nijer devletinden 10 yıllığına kira-
lanan Niger 201, ABD'nin en büyük ve
en pahalı İHA üssü olarak kabul ediliyor.

İnşası için 110 milyon, yıllık bakımı için
ise 30 milyon dolar harcayan ABD, söz
konusu üssü, Sahel'deki ana istihbarat
ve gözetleme merkezi olarak kullanıyor.
Rus askeri eğitmenler
Nijer'de

ABD ve Fransa ile askeri işbirliklerini
fesheden Nijer, bu süreçte Rusya ile ya-
kınlaşmaya devam etti. Nijer ve Rusya
arasında ocakta imzalanan askeri işbirliği
kapsamında Rus askeri eğitmenler ni-
sanda Nijer'e geldi. Rus eğitmenler, Mos-
kova'dan tedarik edilen hava savunma
sistemlerinin kullanımına ilişkin Nijer
güçlerini eğitecek.
Fransız şirketin uranyum
ruhsatı iptal edildi

Dünyanın en büyük uranyum tedarik-
çileri listesinde 7'nci sırada yer alan Nijer,
2022 verilerine göre, dünyadaki uranyum
arzının yüzde 5'ini karşıladı. Nijer, 311
bin 110 metrik tonluk uranyum rezerviyle
Fransa'nın 3. AB'nin de 2. en büyük uran-
yum tedarikçisi konumunda bulunuyor.
Fransa, devlete ait nükleer enerji şirketi
Orano, eski ismiyle "Areva" üzerinden
eski sömürgesi Nijer'den yaklaşık 50 yıldır
uranyum temin ediyor. Askeri yönetimin
Fransa ile diplomatik ve askeri ilişkileri
sonlandırmasının ardından uranyum te-
dariki konusunda da Fransa zor bir dö-
nemece girdi. Niamey yönetimi, Orano'nun
ülkenin kuzeyindeki Imouraren uranyum
yatağındaki işletme ruhsatını 20 Haziran
itibarıyla sonlandırdı. Niamey buna ge-
rekçe olarak, söz konusu yatağı 2015'te
faaliyete sokmayı planlayan Orano'nun
uyarılara rağmen sahada madencilik ça-
lışmalarına başlamamasını gösterdi. Orano,
2011'de yaşanan Fukuşima nükleer fela-
ketinin ardından uranyum piyasasının
düşmesiyle söz konusu sahadaki çalış-
malarını askıya almıştı. lNİJER-AA

Uranyum zengini Nijer, askeri darbenin 1. yılında yeni yollar arıyor
FO

T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

DR. TUNÇ DEMİRTAŞ

ETA Dış Politika Direktör-
lüğü'nden Dr. Tunç De-
mirtaş, ABD'nin Nijer'den

çekileceğini açıklamasını ve Türki-
ye'nin üst düzey Nijer ziyaretini AA
Analiz için kaleme aldı.

Türkiye Nijer’e oldukça önemli
bir heyetle ziyaret gerçekleştiriyor.
Aynı zamanda Türkiye’nin bu ziya-
retle 6 Temmuz 2024 tarihinde Nijer,
Mali ve Burkina Faso arasında bir
anlaşmayla kurulan Sahel Devletleri
Konfederasyonu’na da bir ziyaret
gerçekleştirmesi söz konusu. Bu bağ-
lamda ziyareti gerçekleştiren heyet-
teki isimler arasında Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan, MİT Başkanı İbrahim
Kalın, Savunma Bakanı Yaşar Güler,
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı
Alparslan Bayraktar, Savunma Sa-
nayii Başkanı Haluk Görgün ve Ti-
caret Bakan Yardımcısı yer alıyor.

Ocak 2024'te Nijer Başbakanı Ali
Mahamane Lamine Zeine, Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın
daveti üzerine Türkiye’yi ziyaret et-
mişti. Bu ziyaretin, Türkiye ile Nijer
ilişkilerinde yeni bir dönemin baş-
langıcı olduğu söylenebilir. Başbakan
Zeine’nin ziyareti sonrasında Nijer’e
Türkiye’den toplu bir heyetin ziyaret
gerçekleştirmesi de bir süredir plan-
lanıyordu. 6 Temmuz sonrası sürece
denk gelen bu ziyaret gerek Nijer
gerekse Konfederasyon’un diğer üye
ülkeleri açısından oldukça önemli.

Günümüzde iki ülke arasındaki

olumlu diyalog elbette Türkiye’nin
Afrika politikasının bir yansıması.
Ancak Nijer ile Türkiye arasındaki
ikili ilişkilerin ve çeşitli alanlardaki
işbirliklerinin artması ile giderek
stratejik ortaklık seviyesine gelmesi
günümüzdeki olumlu diyalogun oluş-
masında önemli bir yere sahip.
Hangi alanlarda ne tür
anlaşmalar imzalanacak?

Önceki yıllardan Türkiye’nin Nijer
ile birçok alanda çeşitli işbirliği an-
laşmaları bulunuyor. Bu bağlamda
iki ülke arasında halihazırda askeri
eğitim işbirliği, güvenlik, sağlık ve
tıp, savunma sanayi işbirliği, maden,
enerji ve hidrokarbon, ekonomik,
ticari ve teknik işbirliği ve ormancılık
gibi çeşitli alanlarda anlaşmalar,
protokoller ve mutabakat zaptları
bulunuyor. Bu konular bağlamında
yeni gelişmelerin yaşanmasını bek-
lemek yanlış olmayacaktır. Dolayı-
sıyla başta bölgede stratejik dönü-
şümün yaşandığı yeni süreçte dip-
lomatik ilişkilerin geliştirilmesi ko-
nusunda yeni adımların atılması ve
mevcut anlaşmaların daha da geliş-
tirilmesi muhtemel görünüyor.

Ziyareti gerçekleştiren heyet ve
görevlerine bakıldığında mevcut sa-
vunma ve güvenlik anlaşmaları çer-
çevesinde yapılan işbirliklerinin is-
tihbarat alanında da daha fazla ge-
liştirilmesi beklenebilir. Hatta Nijer’in
yer aldığı coğrafya göz önünde bu-
lundurulduğunda bölgesel konulara
ilişkin görüşmelerin yapılması ola-

sılığı oldukça yüksek. Bu kapsamda
Türkiye’nin Libya’daki rolünün yanı
sıra Nijer’in bölgesel dinamikler üze-
rindeki etkisi göz önünde bulundu-
rulduğunda iki ülke arasında mevcut
stratejik işbirlikleri konusunda yeni
adımların atılması da beklentiler
arasında bulunuyor.

Ayrıca halihazırda Maden Tetkik
ve Arama Uluslararası Madencilik
A.Ş. (MTAIC) üzerinden işbirlikleri
gerçekleştiriliyor. Bu kapsamda yü-
rütülen projeler ve gelecekteki enerji
işbirlikleri hakkında kritik öneme
sahip hammaddelere ilişkin yeni gö-
rüşmelerin gerçekleştirilmesi ihtimali
de söz konusu.
ABD'nin Nijer'den askerlerini
çekeceği açıklaması

ABD'nin Nijer'den askerlerini çe-
keceğini açıklaması, Sahel bölgesinde
güç dengelerinin değişmesine neden
olacak önemli bir gelişme olarak
görülüyor. Nitekim Sahel bölgesinde
yer alan ve Nijer’i de etkileyen terör
örgütlerinin bölgedeki güvenlik boş-
luklarından yararlanarak istikrarsız-
lıkları ve güvenlik sorunlarını artır-
ması önemli bir risk unsuru oluştu-
ruyor. Ancak Nijer’in uzun yıllar
Fransa ve ABD başta olmak üzere
Batılı ülkelerden terörle mücadele
konusunda çeşitli "destekler" aldığı
ve terörle mücadelede somut bir
ilerlemenin söz konusu olmadığı bi-
liniyordu. Bu durum dikkate alındı-
ğında Türkiye gibi kıta genelinde
olumlu imaja sahip olan aktörlerin

savunma, güvenlik ve istihbarat iş-
birliklerine yönelik destekleri artık
daha kritik öneme sahip. Türkiye'nin
Nijer’e sağladığı savunma sanayii
ürünleri, askeri eğitim ve istihbarat
desteği, Nijer'in terörle mücadele
kapasitesini önemli ölçüde artırıyor.
Ayrıca bu durum bölgesel istikrar
ve güvenliğe de olumlu katkılar su-
nuyor. ABD ve Fransa’nın bölgeden
çıkmak zorunda kalmasıyla birlikte
Nijer'deki Batı karşıtı duyguların gi-
derek artması ve alternatif ortaklara
yönelme eğilimi, Türkiye'nin bölge-
deki olumlu imajından kaynaklanan
cazibesini daha da artırma potansi-
yeli taşıyor. Bu süreçte ve sonrasında
Sahel Devletleri Konfederasyonu ile
Türkiye arasında daha geniş bir iş-
birliği ağı oluşturma potansiyeli de
mevcut. Kaldı ki Sahel Kuşağı’nda
stratejik bir dönüşümün yaşandığı
aşikar. Bu ziyaretle birlikte Türki-
ye’nin Nijer ve Sahel Devletleri Kon-
federasyonu ile ilişkilerini derinleş-
tirmesi, bölgedeki stratejik dönüşüme
uyum sağlayacak adımlar atması ve
Sahel Kuşağı’ndaki etkinliğini artır-
ması kuvvetle muhtemel. Hatta
NATO ittifak sisteminin önemli bir
üyesi olan Türkiye’nin ABD’nin böl-
geden çıkarılmasından sonra göste-
receği varlık bir anlamda Batı ittifak
sistemi açısından bir avantaj olarak
görülebilir. Zira bölgesel gelişmeler
bağlamında düşünüldüğünde Fran-
sa’nın özellikle son yıllarda Afrika’da
bozulan imajı ve aldığı tepki, yine
ABD’nin Libya’da ve Sahel’de yaşadığı

zorlukların artması ve Kıta’da farklı
bölgelerde varlığını sonlandırmak
zorunda kalması, Afrika’da Türkiye
ile işbirliğini ABD açısından daha
zorunlu hale getirmiştir.
Türkiye ve Nijer’i 
neler bekliyor?

Türkiye, Sahel bölgesinde stratejik
varlık gösteren önemli bir aktör ni-
teliğinde. Nitekim bölgede yaşanan
stratejik dönüşüm kapsamında Sahel
Devletleri Konfederasyonu’nun bir
üyesi olan Nijer ile Türkiye’nin çeşitli
alanlardaki işbirlikleri ikili ilişkileri
daha da konsolide edecektir. Geçen
yıl Sahel coğrafyasında yaşanan as-
keri gelişmelerden sonra Nijer ve
diğer Konfederasyon üyeleri ECO-
WAS yaptırımları altında zor bir dö-
nemden geçti. Bu zorlu dönem içinde
Türkiye ile yeni ekonomik ve ticari
ilişkilerin kurulması her iki taraf
açısından da önemli görülüyor.

Kısacası Türkiye ve Nijer'i bekleyen
süreçler, iki ülkenin savunma, gü-
venlik, istihbarat, ekonomik ve ticari
işbirliklerini derinleştirmesi ve böl-
gesel politikalarını yeniden şekil-
lendirmesi açısından kritik öneme
sahip. Türkiye'nin, Nijer ve Sahel
Devletleri Konfederasyonu ile geliş-
tireceği ilişkiler, bölgedeki istikrarı
artırma ve terörle mücadelede daha
etkili sonuçlar elde etme potansiye-
line sahip.

[Dr. Tunç Demirtaş, SETA
Dış Politika Direktörlüğü'nde
Araştırmacıdır.]

S

Türkiye’den kritik zamanda Nijer çıkarması

Nijer'deki Batı karşıtı duyguların giderek artması ve alternatif
ortaklara yönelme eğilimi Türkiye'nin bölgedeki olumlu imajın-
dan kaynaklanan cazibesini daha da artırma potansiyeli taşıyor.
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İtalya Başbakan
Yardımcısı ve Dışişleri
Bakanı Tajani:
Türkiye, Akdeniz’de
stratejik bir ortaktır

Netanyahu’nun “Trump ile
arasını düzeltmek için yoğun
çaba sarf ettiği” öne sürüldü
İsrail Başbakanı Binyamin Ne-
tanyahu'nun, "eski ABD Baş-
kanı ve ABD seçimleri için
Cumhuriyetçilerin başkan adayı
Donald Trump ile arasını dü-
zeltmek için uzun süredir yo-
ğun çaba sarf ettiği" iddia edil-
di. ABD'de yayın yapan "Axios"
sitesinin haberinde, Netanya-
hu'ya yakın isimlerin, Trump'ın
başkanlık seçimlerini kaybet-
mesinin ardından ilişkisi bo-
zulan ikilinin arasındaki buzları
eritmek için en az 4 kere
Trump'la görüştüğü savunuldu.
Axios'a konuşan Netanya-
hu'nun ismini açıklamak iste-
meyen yardımcısı, İsrail Baş-
bakanı'nın kaleme aldığı ki-
taptan, Trump'ı öven pasajla-
rının dahi eski ABD Başkanı'na
okunduğunu öne sürdü. "An-
cak bunu geride bıraktığımızı
düşündüğümüz her seferinde
işe yaramadığını ve Trump'ın
hala öfkeli olduğunu gördük."

diyen Netanyahu'nun Yardım-
cısı, kasımdaki seçimleri ka-
zanması durumunda Trump'la
ilişkilerin ilk dönemde olduğu
gibi yakın olmayacağından en-
dişe edildiğini savundu. Ha-
berde, suikast girişimini kınayan
Netanyahu'nun yayınladığı vi-
deoyu Trump'ın kendi Truth
Social hesabında paylaşmasının,
Netanyahu çevresini ilişkilerin
geleceği adına cesaretlendirdiği
öne sürüldü. Netanyahu'nun
ekibinin videoyu yayınladıktan
sonra ayrıca doğrudan Trump'ın
ekibine gönderdiği iddia edildi.
Axios'a konuşan Donald
Trump'ın eski danışmanı,
Trump'ın seçimleri kaybetme-
sinin ardından Netanyahu'dan
yana hayal kırıklığına uğradığını
ancak gelecek yıl başında iki-
sinin de görevde olması duru-
munda Trump'ın, Netanyahu
ile tekrar çalışabileceğini sa-
vundu. lANKARA-AA

Çin, ABD ile silahların kontrolü
ve yayılmasının önlenmesi
istişarelerini askıya aldı

AP'de yeni kurulan aşırı sağcı gru-
bun temsilcisi Christine Anderson,
AB Komisyonu Başkanlığı için yarın
güvenoyu yoklaması yapılacak Ur-
sula von der Leyen'in yolsuzluğa
bulaştığı gerekçesiyle AP Başkanı
Roberta Metsola'yı sorumluluk al-
maya çağırdı. 6-9 Haziran'daki se-
çimlerin ardından dün ilk kez top-
lanan Avrupa Parlamentosu (AP)
Genel Kurulu, 2. gününde "Ukray-
na'ya destek" konulu oturum için
bir araya geldi. Başkanlığa yeniden
seçilen Metsola, Ukrayna konusuna
geçilmeden önce siyasi grupların
temsilcilerine söz verdi. İlk olarak
söz alan aşırı sağcı Almanya için
Alternatif (AfD) partisi milletvekili
Anderson, yarın Avrupa Birliği (AB)
Komisyonu Başkanlığına devam
edebilmesi için hakkında güvenoyu
yoklaması yapılacak Ursula von der
Leyen'le ilgili konuşmak istediğini
söyledi. AfD'nin başını çektiği "Ege-
men Ulusların Avrupası" adıyla yeni

kurulan aşırı sağcı ittifakın üyesi
Anderson, "AB Konseyi Ursula von
der Leyen'i önerdi. Von der Leyen'in
her türlü skandala bulaştı ve yol-
suzluk yaptığı düşünülüyor. Liege
savcısı ve Avrupa savcılığı, yolsuzluk
şüphesi bulunan Ursula von der
Leyen hakkında soruşturma yürü-
tüyor." diye konuştu. Anderson, AP
Başkanı Metsola'ya hitap ederek,
"Böyle bir seçimde aday olmaması
gerekiyor. Lütfen elinizden geleni
yapın Sayın Başkan." dedi. AP'deki
Sol grup, X hesabından, AB Adalet
Divanı'nın "von der Leyen yöneti-
minin Kovid-19 aşı anlaşmalarında
şeffaf davranmadığı" kararına ilişkin
paylaşım yaptı. Paylaşımda, Divan'ın
aldığı kararla von der Leyen'in
görev süresince şeffaflığı sağlama
konusunda "başarısızlığını ifşa ettiği"
yorumu yapılarak, "AB, gizli anlaş-
maları değil kamu yararını savunan
bir başkanı hak ediyor." ifadesine
yer verildi. lBRÜKSEL-AA
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Çin, ABD ile silahların kontrolü
ve yayılmasının önlenmesine
ilişkin istişare görüşmelerini
askıya aldığını açıkladı. Çin
Küresel Televizyon Ağının
(CGTN) haberine göre, Dışiş-
leri Bakanlığı Sözcüsü Lin
Cien, başkent Pekin'de düzen-
lenen basın toplantısında açık-
lamalarda bulundu. Lin, Çin
ile ABD arasında silahların
kontrolü ve yayılmasının ön-
lenmesine ilişkin istişarelerin
siyasi atmosferinin, ABD ta-
rafından baltalandığını belirtti.
Bu kapsamda söz konusu is-
tişareleri askıya aldıklarını ak-
taran Lin, "ABD, Çin'in kesin
muhalefetini ve tekrarlanan
beyanlarını görmezden gelerek
Tayvan'a silah satmaya devam
etti ve Çin'in temel çıkarlarına
ciddi zarar veren ve karşılıklı
siyasi güveni baltalayan bir
dizi olumsuz eylemde bulun-
du." diye konuştu. Lin, Çin'in

karşılıklı saygı ve barış içinde
bir arada yaşama ve karşılıklı
fayda için işbirliği temelinde
uluslararası silah kontrolü ko-
nularında ABD ile iletişimi
sürdürmeye istekli olduğunu
dile getirdi. Sözcü, ABD'nin
Çin'in temel çıkarlarına saygı
göstermesi ve iki taraf ara-
sında diyalog için gerekli ko-
şulları oluşturması gerektiğini
vurguladı. Çin ve ABD, Kasım
2023'te ABD'nin başkenti Was-
hington'da silahların kontrolü
ve yayılmasının önlenmesi
konusunda istişarelerde bu-
lunmuştu. ABD, Tayvan'a yö-
nelik silah satışına devam
ederken Çin, 12 Temmuz'da
ABD'nin yakın zamanda Tay-
van'a yaptığı silah satışında
aracılık ettikleri gerekçesiyle
ABD'li 6 savunma şirketine
ve bunların üst düzey yöneti-
cilerine yaptırım uygulama
kararı almıştı. lANKARA-AA

İtalya Başbakan Yardımcısı ve
Dışişleri Bakanı Antonio Tajani,
Türkiye'nin Akdeniz'de stratejik
bir ortak olduğunu ve İtalya'nın
Türkiye ile işbirliğini her sek-
törde güçlendirmek istediğini
belirtti. İtalya'da dış ticaretten
sorumlu bakan olması sebebiyle
G7 Dönem Başkanı olarak Reg-
gio Calabria kentinde dün baş-
layan G7 Ticaret Bakanları Top-
lantısı'na ev sahipliği yapan
Tajani, bu vesileyle ikili görüş-
melerde de bulunuyor. Tajani,
toplantıya davet ettikleri ülkeler
arasında yer alan Türkiye'den
Ticaret Bakanı Ömer Bolat ile
görüşmesinin ardından X plat-
formundaki hesabından bir
paylaşım yaptı. Tajani paylaşı-
mında, "Türkiye, Akdeniz'de
stratejik bir ortaktır. Ticaret
Bakanı Ömer Bolat'a, İtalya'nın
ekonomik konulardan başla-
yarak her sektörde işbirliğini
güçlendirmek istediğine dair
güvence verdim." ifadelerini
kullandı. Bakan Bolat da X he-
sabından G7 Ticaret Bakanları
toplantısına ev sahipliği yapan
Tajani ile görüşmesine ilişkin
paylaşımında, "G7'ye nazik da-
vetleri için teşekkürlerimizi ilet-
tiğimiz Tajani ile ticaret hac-
mimizin bu sene 30 milyar do-
lara çıkarılması yönündeki kar-
şılıklı beklentimizi dile getirdik.
Sayın Tajani ile en kısa sürede
İstanbul’da Ekonomi ve Ticaret
Ortak Komisyonu (JETCO) top-
lantısını iki ülke iş dünyası
temsilcilerinin kapsamlı katı-
lımıyla gerçekleştirme husu-
sunda mutabık kaldık. Türkiye
olarak köklü bir işbirliğine sahip
olduğumuz İtalya ile ticari iliş-
kilerimizi daha da güçlendir-
meye önem veriyoruz." ifade-
lerini kullanmıştı. lROMA-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

AP’deki aşırı sağcı yeni gruptan
güvenoyu yoklaması öncesinde von
der Leyen’e yolsuzluk suçlaması

İsrail ordusunun 7 Ekim'den
bu yana Gazze Şeridi'ne dü-
zenlediği saldırılarda 500'den
fazla sağlık çalışanı hayatını
kaybederken bölgedeki sağlık
tesislerinin yüzde 60'ı hizmet
dışı kaldı. Gazze'ye 7 Ekim'den
bu yana bomba yağdıran İsrail
ordusu, bölgedeki sağlık tes-
islerini ve çalışanlarını hedef
alıyor. İsrail saldırıları nede-
niyle harabeye dönen Gazze'de
sağlık sistemi çökmüş durum-
da. Bölgede bulunan 36 has-
taneden 23'ü hizmet dışı kaldı.
Birleşmiş Milletlerin verilerine

göre, 7 Ekim'den bu yana de-
vam eden İsrail'in saldırılarında
Gazze'de 500'den fazla sağlık
çalışanı yaşamını yitirdi. Ha-
yatını kaybeden sağlık çalı-
şanları arasında çok sayıda
uzman doktor da yer alıyor.
Şifa Hastanesi başta olmak
üzere Gazze'deki birçok sağlık
tesisini defalarca hedef alan
İsrail ordusunun bu saldırıları
kasıtlı olarak yaptığı belirtiliyor.
Birçoğunun hizmet dışı kalması
nedeniyle geri kalan hastane-
lerin üzerindeki yük her geçen
gün artıyor. Yaklaşık 10 aydan

beri devam eden saldırılar ve
İsrail'in Gazze'ye yardım giri-
şine getirdiği kısıtlamalar ne-
deniyle bölgedeki hastanelerde
ciddi ilaç sıkıntısı yaşanıyor.
Saldırılarda yaralanan çocuk-
ların uzuvlarının anestezi ya-
pılmadan kesildiğini gösteren
çok sayıda haber basında yer
almıştı. İsrail'in 7 Ekim'den bu
yana Gazze Şeridi'ne düzenle-
diği saldırılarda en az 15 bin
694’ü çocuk, 10 bin 279'u ka-
dın olmak üzere 38 bin 713
Filistinli öldü, 89 bin 166 kişi
yaralandı. lANKARA-AA

-9 Haziran'daki se-
çimlerin ardından
dün ilk kez topla-

nan AP Genel Kurulu, 2. gününde
"Ukrayna'ya destek" konulu otu-
rum için bir araya geldi. Baş-
kanlığa yeniden seçilen Roberta
Metsola, Ukrayna konusuna ge-
çilmeden önce gündeme madde
ekletme talebinde bulunan siyasi
grupların temsilcilerine söz verdi.
Sol grup adına konuşan Portekizli
Milletvekili Catarina Martins,
grubunun "Gazze'deki soykırım"ın
gündeme alınmasını ve bir karar
tasarısının oylanmasını istediğini
belirterek, şu ifadeleri kullandı:
"Aralarında kadın ve çocukların
da bulunduğu on binlerce ölü.
Hastaneler ve okullar yıkıldı,
Gazze'de açlık ve hastalık insan-
ları öldürüyor. Sivil ve yetkililer
arasında ayrım yapılmıyor. Ulus-
lararası hukukun temel ilkeleri
ihlal ediliyor. İsrail, kendisinin
güvenli olarak belirlediği alanları
dahi bombalıyor. Bir soykırıma
tanık oluyoruz. AB'nin özel so-
rumluluğu var. İsrail ile ortaklık
anlaşması var. Avrupa'nın silahları
ve parası da Gazze'de insanları
öldürüyor. Dolayısıyla yasama
organımızı güvenilir kılmak için
dönemin başında, Gazze'deki du-
ruma ilişkin bir oturuma ihtiya-
cımız var. Bu nedenle bu öğleden
sonra gündemin bir numaralı
maddesi olarak 'Gazze'de insani
ve uluslararası hukukun savu-
nulması' konusunu tartışmaya
davet ediyorum." Yeni dönemin

ilk oturumunda söz alan merkez
eğilimli siyasi grup liderleri, AB'nin
Ukrayna'ya desteğinin sürmesi
gerektiğini vurgularken aşırı sağcı
gruplarsa Birliğin stratejisinin de-
ğişmesi gerektiğini savundu.
AP'nin merkez eğilimli gruplarını
oluşturan Avrupa Halk Partisi
(EPP), Sosyalist ve Demokratlar
(S&D) ve Avrupa'yı Yenile (Renew
Europe) temsilcileri Rusya'nın
Ukrayna'ya saldırılarına tepki gös-
tererek AB'nin Ukrayna'ya des-
teğinin sürmesi gerektiğini vur-
guladı. Avrupa Muhafazakarları
ve Reformistleri (ECR) grubu adı-
na söz alan Joachim Stanislaw
Brudzinski, Ukrayna'nın yenilgisi
halinde Rus güçlerinin vatandaşı
olduğu Polonya sınırlarına da-
yanma riski olduğunu söyleyerek
"Bunun üzerine Rusya, sınırları-
mıza nükleer silahlar yerleştirecek,
birliklerini artıracak ve yeni bir

işgale hazır hale gelecektir." dedi.
Bu durumun "kabul edilemez bir
tehdit" olduğunu savunan Brud-
zinski, AB'nin elindeki tüm araçları
Moskova'yı durdurmak ve Uk-
rayna'ya destek olmak için kul-
lanması gerektiğini ifade etti. Ma-
caristan Başbakanı Viktor Orban
öncülüğünde kurulan ve AP'deki
en büyük 3. grup konumuna yer-
leşen Avrupa'nın Vatanseverleri
isimli aşırı sağcı bloğun lideri
Jordan Bardella, Rusya karşısında
Ukrayna'nın desteklenmesi ge-
rektiğini ancak bugün milletve-
killerince oylanacak karar tasa-
rısının sorunlu yanları olduğunu
kaydetti. Karar tasarısında yer
alan Ukrayna'nın NATO'ya gir-
mesine dair maddenin kendileri
için sorunlu olduğunu söyleyen
Bardella, "Bu durum savaşın tır-
manmasına yol açabileceği gibi,
ortak tarım politikasını ciddi şe-

kilde etkileyeceği için ekonomi-
mizin ve çiftçiliğimizin hayatta
kalmasını da tehdit edecektir."
diye konuştu.

Bardella karar tasarısında Rus-
ya'yı ziyaret etmesi nedeniyle
Orban'ın kınanmasını da kabul
etmediklerini belirterek "NA-
TO'nun önemli bir ortağı olan
Macaristan'ı, tartışmaları başlat-
maya çalıştığı için işleri olumsuz
etkilemekle suçlayamam." dedi.
Konuşmasında AB'nin iklim po-
litikalarını çerçeveleyen Yeşil An-
laşma'yı da eleştiren Bardella,
bu doğrultuda belirlenen hedef-
lerin Avrupa'nın teknolojik ve
savunma sanayisinin gelişmesini
engellediğini savundu. Aşırı sağcı
Almanya için Alternatif (AfD)
partisinin başını çektiği "Egemen
Ulusların Avrupası" grubu adına
konuşan Rene Aust, "Tüm Avrupa
barış için can atıyor. Daha fazla

silah sevkiyatı ve savunma yatı-
rımı talep eden çeşitli görüşler
800 günü aşkın süredir barışa
yol açmadı." ifadelerini kullandı.
Savaşın başlangıcından bu yana
Avrupa'dan sağlanan silah yar-
dımının AB üyesi ülkeleri savaşa
daha da yaklaştırdığı değerlen-
dirmesini yapan Aust, "Ukray-
na'da durum daha da kötüleşti
ve giderek daha fazla insan öl-
meye devam ediyor." dedi.

Aust savaş meydanında daha
farklı sonuçlar alınması isteni-
yorsa yaklaşımın değiştirilmesi
gerektiğini aktararak "Eğer bir
değişiklik yapmak istiyorsak stra-
tejimizi değiştirmeliyiz. Şu an
değişim için doğru zaman. Bu
nedenle Sayın Orban'a minnet-
tarım." diye konuştu. Orban'ın
"sorumluluk aldığını" söyleyen
Aust, Macar liderin AB dönem
başkanlığını devraldıktan sonra
gerçekleştirdiği Ukrayna, Rusya,
Çin ve ABD ziyaretlerine ilişkin
şunları kaydetti: "Demokratik bir
toplumda siyasi liderlik, muha-
lefet olsa bile doğru olanı sa-
vunmak anlamına gelir. Bu, sa-
dece rahat ve popüler yolu seç-
mek değildir. Doğru olanı yapmak
ve bunu popüler hale getirmektir.
Doğru olan şey, stratejiyi değiş-
tirmek ve çok zor ve zaman alıcı
olsa bile barış görüşmelerine baş-
lamamızı sağlamak için baskı
yapmaktır."  lBRÜKSEL-AA

Avrupa Parlamentosu (AP) Genel Kurulu'nda, bazı milletvekilleri, yeni yasama döneminin başlangıcında Ukray-
na'nın yanı sıra Gazze'deki durumun da ele alınmasını istedi ancak oylama sonucunda söz konusu talep reddedildi.

Avrupa Parlemento Genel Kurulu, Ukrayna’yı görüştü 
Gazze’deki son durumun görüşülme talebini reddetti
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Gazze’de 7 Ekim'den bu yana 500’den fazla sağlık çalışanı İsrail saldırılarında öldü
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ünyanın önde
gelen marka
değerlendirme

şirketlerinden Brand Finan-
ce'ın "Dünya Futbolunun
En Değerli İlk 50 Kulüp
Markası" çalışmasından ya-
pılan derlemeye göre, lis-
teye girebilen 50 kulüp ara-
sında ilk 10'da yer alanların
marka değeri 13 milyar
673 milyon dolara ulaştı.
Milli futbolcu Arda Güler'in
de yer aldığı Real Madrid,
1 milyar 805 milyon dolarla
dünyanın en değerli futbol
kulübü sıralamasında bi-
rinci oldu. Geçen yıl yerini
Manchester City'e kaptıran
Real Madrid, bu sene ye-
niden birincilik tacını aldı.
"Marka gücü" markalar için
önde gelen kriter olurken,
Real Madrid 100 üzerinden
96,3 marka gücü skoruyla
Google, Coca-Cola, Ferrari
ve Rolex gibi dünyanın belli
başlı markalarını geride bı-
raktı. Real Madrid, sosyal
medya platformlarında en
çok takip edilen futbol ku-
lübü ünvanını da taşıyor.
İngiltere takımı Manchester
City 1 milyar 726 milyon
dolarla ikinci sırada yer
alırken, bu takımı 1 milyar
653 milyon dolarla Barce-
lona takip etti.
İngilizler ilk 10'a
damga vurdu

En değerli 10 kulübün
6'sını İngiliz takımları
oluşturdu. İlk 10'da iki İs-
panyol, bir Fransız ve bir

Alman takımı da yer bul-
du. Listede 4'üncü sırayı
1 milyar 498 milyon do-
larlık marka değeriyle
Manchester United alır-
ken, 1 milyar 478 milyon
dolarla Liverpool 5'inci sı-
ranın sahibi oldu. Bayern
Münih 1 milyar 325 mil-
yon dolarlık marka değe-
riyle 6'ncı sıraya yükse-
lirken, Paris Saint-Germa-
in 1 milyar 294 milyon
dolarla 7'nci sıraya geri-
ledi. Listenin 8'inci sıra-
sında 1 milyar 67 milyon
dolarlık marka değeriyle
Arsenal, 9'uncu sırasında

930 milyon dolarla Tot-
tenham Hotspur, 10'uncu
sırasında da 897 milyon
dolarla Chelsea yer aldı.
İlk 50 içinde İngiltere 18,
Almanya 11, İspanya 8,
İtalya 6, Fransa 3, Portekiz
2, Hollanda 2 kulüp mar-
kasıyla temsil edildi.
4 Türk futbol
kulübünün marka
değeri 44 milyon dolar

Yayımlanan listenin son
sırasında yer alan İspanya
futbol kulübü Villarreal'in
marka değeri 100 milyon

dolar oldu. Türk futbol ku-
lüplerinin marka değeri bu-
nun altında kalırken, listede
yer bulamadı. En değerli 4
Türk futbol kulübünün 2024
yılı itibarıyla toplam marka
değerinin ise 44 milyon do-
lar olduğu belirlendi.
Futbolda başarı
tesadüf değil

Brand Finance Türkiye
Direktörü Muhterem İlgü-
ner, Türk futbolunun değer
üretemediğine işaret ede-
rek, "Bu alanda yapılan
onca yatırımın ülkeye geri

dönüşü istenen düzeyde
olmuyor. Spordaki başarı-
ların ülkelerin yumuşak
gücü üzerinde önemli etkisi
var. Türkiye'nin futbol en-
düstrisiyle bu güce daha
fazla katkıda bulunması
gerekiyor." diye konuştu.
Sporda, özellikle futbolda
başarının bir tesadüf ol-
madığının altını çizen İl-
güner, bunun için federas-
yonların, belli bir strateji
doğrultusunda tutarlı, ka-
rarlı ve sabırlı çalışmalarla
futbolu "değerli" hale ge-
tirmesi gerektiğini söyledi.    

lANKARA-AA
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İttifak
Geride kalan sezonunda
Trendyol 1. Lig'e düşen
Fatih Karagümrük'te hedef
yeniden Süper Lig'e çık-
mak. Kırmızı-siyahlı takım,
tekrar teknik direktörlük
görevine getirilen Şenol
Can yönetiminde Düz-
ce'nin Kaynaşlı ilçesindeki
Serkan Acar Topuk Yaylası
Tesisleri'nde yeni sezon
hazırlıklarını sürdürüyor.
Teknik direktör Can, AA
muhabirine yaptığı açık-
lamada, Fatih Karagümrük
ile 2019-2020 sezonunda
şampiyon olarak 27 yıl
sonra Süper Lig'e yüksel-
diklerini hatırlatarak, "4
yıl Süper Lig'de oynadık,
takımımız gerçekten çok
iyi bir mücadele sergiledi.
Semtimizi çok güzel temsil
etti fakat geçen sene şans-
sız bir şekilde 1. Lig'e düş-
tü." diye konuştu.

Şenol Can, takımın ba-
şına tekrar geçmesi yö-
nünde gelen teklifi düşün-
meden kabul ettiğini söy-

ledi. Fatih Karagümrük
Kulübü Başkanı Süleyman
Hurma'nın, 2019-2020 se-
zonunda kendisine teknik
direktörlük koltuğuna
oturma şansı verdiğini ak-
taran Can, "İlişkilerimiz
yine devam etti çünkü fut-
bol adamı olarak başka-
nımız çok önemli bir kişi-
liğe sahip. Beni aradığında
çok mutlu oldum. Uzun
bir aradan sonra Fatih Ka-
ragümrük'e tekrar döndü-
ğüm için çok mutluyum,
çok heyecanlıyım. Bu sene
de çok büyük hedeflerimiz
var, şampiyonluk hedefiyle
yola çıkıyoruz. İnşallah
güçlü bir kadro kurup he-
deflerimiz doğrultusunda
Fatih Karagümrük'ü yeni-
den Süper Lig'e taşıyaca-
ğız." ifadelerini kullandı.

Şenol Can, bu sene zor-
lu bir ligin kendilerini bek-
lediğini dile getirerek, "Biz
felsefesi olan, güçlü bir
kadro ve oyun yapısıyla
mücadele edeceğiz. Hem

planlarımız net olacak
hem de agresif bir oyun
oynamaya devam edece-
ğiz." şeklinde görüş be-
lirtti. Şampiyonluğa oy-
nayacak bir kadrosu ku-
racaklarına işaret eden
Can, "Elimizde zaten ge-
çen seneden kalan çok iyi
oyuncular var. Portekiz,
Almanya, İspanya, İtalya
gibi her türlü ligi araştırı-
yoruz ve gerçekten buraya
çok iyi oyuncular getir-
meye çalışıyoruz. 6 ya-
bancı hakkımız var. Onu
en iyi şekilde kullanıp Türk
oyucularla beraber güzel
bir ahenk yakalayıp, in-
şallah 1.Lig'e çok iyi bir
başlangıç yapacağız." ifa-
delerini kullandı. Can, 1
Temmuz'da başladıkları
Düzce kampında genç
oyucularla iyi bir uyum
yakaladıklarını, çalışma-
larını günde çift antren-
manla yoğun şekilde sür-
dürdüklerini de sözlerine
ekledi. lDÜZCE-AA

Altınordu’nun genç
kalecisine, Atletico
Madrid ilgisi
Altınordu’nun 2005 do-
ğumlu kaleci Mert Furkan
Bayram’ı, İspanyol ekibi
Atletico Madrid’in transfer
etmek için girişimlerde
bulunduğu ifade edildi.
TFF 2. Lig ekiplerinden
Altınordu, bir oyuncusunu
daha yurt dışına satmaya
hazırlanıyor. Daha önce
birçok oyuncusunu Avru-
pa’nın ve dünyanın önde
gelen kulüplerine gönde-
ren İzmir ekibi, şimdi de
2005 doğumlu kaleci
Mert Furkan Bayram için
İspanyol takımı Atletico
Madrid’le masaya oturdu.
Madrid ekibi, genç oyun-
cuyu kadrosuna katmak
için yoğun bir çaba gös-
terirken, iki ekip arasında
bonservis pazarlıkları ve
bir sonraki satıştan alı-
nacak pay hakkında de-
taylar konuşuluyor. Bu
detayların netliğe kavuş-
ması halinde Atletico
Madrid, 19 yaşındaki ka-
leci ile 5 yıllık sözleşme
imzalaması bekleniyor.
Öte yandan Mert Furkan,
Türkiye U19 Milli Takı-
mı’yla Avrupa Şampiyo-
nası’nda yer alıyor.
Geçtiğimiz
sezon parladı

Altınordu’nun gelecek

vaat eden oyuncularının
başında gelen Mert Fur-
kan Bayram, 2023-2024
sezonunda ilk kez forma
giydiği profesyonel ligde
gösterdiği performansıy-
la beğeni topladı. Bu sü-
reçte U18 ve U19 Milli
Takımı’na yükselmeyi
başaran genç kaleci,
2023-2024 sezonu ba-
şında A Takım’da Serhat
Öztaşdelen ile forma re-
kabetine de girdi. 19 ya-
şındaki file bekçisi, TFF
2. Lig’de 16 maçta ilk
11’de yer aldı. Bu sü-
reçte kalesinde 17 gol
gören Bayram, 6 maçta
ise kalesini gole kapat-
mayı başardı.
Atletico’ya giden 
4. Türk olacak

Altınordu’nun genç ka-
lecisi Mert Furkan Bay-
ram, Atletico Madrid’e
transfer olması durumun-
da İspanyol ekibinde oy-
nayan 4. Türk futbolcu
olacak. Daha önce 2011-
2015 yılları arasında Arda
Turan, 2012-2013 sezo-
nunda 6 ay boyunca Emre
Belözoğlu ve 2023-2024
sezonunda da yarım se-
zon Çağlar Söyüncü, İs-
panyol takımında forma
giymişti. lMADRİD-AA

Fatih Karagümrük’te hedef
SÜPER LİG’E GERİ DÖNMEK

TFF Olağan Mali ve Seçimli Genel Kurul
Toplantısı bugün Ankara’da yapılacak

Fenerbahçe, yeni sezon çalışmaları kapsamında
bugün İngiltere Championship ekiplerinden Hull
City ile hazırlık maçı yapacak. Ülker Stadı'nda
oynanacak müsabaka saat 20.30'da başlayacak.
Sezon hazırlıkları kapsamında ilk etap çalışma-
larını Topuk Yaylası'nda, ikinci etap hazırlıklarını
Avusturya'da gerçekleştiren sarı-lacivertliler, bu
süreçte 4 hazırlık maçına çıktı. İlk etap kampında
Mehmet Topal'ın teknik direktörlüğünü yaptığı
Romanya ekibi Petrolul Ploiesti'yi 2-1 mağlup
eden Fenerbahçe, Avusturya kampında ise
Admira Wacker, Hajduk Split ve Strasbourg ile
karşılaştı. Hajduk Split'e 1-0 kaybeden Fener-
bahçe, Admira Wacker ile 1-1 berabere kalırken,
Strasbourg'u 4-0 yendi. lİSTANBUL-AA

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Olağan
Mali ve Seçimli Genel Kurul Toplantısı,
yarın Ankara'da gerçekleştirilecek. Anka-
ra'daki JW Marriott Hotel'de saat 11.00'de
başlayacak toplantıda mali genel kurulun
yanı sıra başkanlık seçimi de yapılacak.
Seçimde 321 delege oy kullanma hakkına
sahip bulunuyor. 1 Haziran 2023 ile 31
Mayıs 2024 tarihlerini kapsayan dönemin
hesap ve faaliyetlerinin ibraya sunulacağı
genel kurulda ayrıca 1 Haziran 2024 ile
31 Mayıs 2025 dönemini kapsayan bütçe
de onaya sunulacak. İbra ve bütçe oyla-
masının ardından başkanlık seçimi yapı-
lacak. TFF'nin Genel Kurul çağrısına göre,
kongrenin toplanmasına ilişkin esaslara
binaen ilk toplantıda salt çoğunluk (161
delege) aranacak. İlk gün çoğunluk sağla-
namazsa genel kurul bir gün sonra delege
tam sayısının 3'te biriyle (107) toplanabi-
lecek. İkinci oturumda da çoğunluğun ol-
maması halinde genel kurul 26 Temmuz'da
çoğunluğa bakılmaksızın yapılacak. TFF,
başkanlık seçimi için adaylık başvuru sü-
resinin (11 Temmuz) tamamlanmasının
ardından 12 Temmuz'da yaptığı açıklama-
da; mevcut başkan Mehmet Büyükekşi,
Servet Yardımcı ve İbrahim Hacıosmanoğ-
lu'nun başvurularının kabul edildiğini du-
yurmuştu. 10 Temmuz'da adaylık başvu-
rusunun kabul edildiğini açıklayan Servet
Yardımcı, 11 Temmuz'da sosyal medya he-
sabından yaptığı açıklamada başkan aday-
lığından çekildiğini belirtmişti. Söz konusu
3 adayın başkanlık seçimine girebilmesi
için kongre günü Genel Kurul Divanı'na,
delegelerin 5'te 1'inden (65 delege) ala-
cakları ıslak imzalı destekleri sunmaları
gerekiyor. Her delege bir başkan adayı
için imza verebiliyor. Yeni seçilecek TFF
Başkanı, Haziran 2027'ye kadar görev ya-
pacak. lİSTANBUL-AA
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Fenerbahçe, Hull City ile
bugün hazırlık maçı yapacak

Marka değerlendirme kuru-
luşu Brand Finance'ın yaptığı
araştırmaya göre, geçen yıl
birinciliği Manchester City'e
kaptıran Real Madrid, bu
sene 1 milyar 805 milyon do-
larla yeniden dünyanın en de-
ğerli futbol kulübü oldu.

Dünyanın en değerli futbol
kulübü Real Madrid oldu
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Bu "Yeni Nesil Fuarcı-
lık", işlerinde başarılı
olamamış, çalıştıkları
yerlerde tutunamamış,
ancak Sosyal Medyada:
BİLDİK, TANINMIŞ,
MEŞHUR, ÜNLÜ gibi
sıfatlar edinmiş kişile-
rin, düzenledikleri kon-
feranslar, oturumlar,
workshoplar shoplar,
vs, etkinlikler  ne kadar
etkili oluyor? 

Bu kişilerin İnstag-
ramları, fuarda nasıl
bir hareket yaratıyor? 

Onların konuşmala-
rını, workshoplarını,
moderatörlükörlükleri-
ni, (boş koltuklara da
olsa) görünce, bazı ka-
tılımcı ve ziyaretçilerden
de bağlantılı yakınma-
ları dinleyince, aklıma;
"Koyun CAN derdinde,
kasap MAL derdinde"
Atasözümüz geldi. 

Yaz ortası, FOOD
FUARINDAKİ bu cabbar
arkadaşlar, ellerindeki
mikrofonlarda, bağıra
bağıra yine kendilerince
"çok önemli, Gastrono-
mik Konuları irdelediler,
Gastronomi Şöhretlerine
söz hakkı tanıdılar, tar-
tıştılar, çözümler aradı-
lar", sağolsunlar.

Türkiye Sosyal Med-
yasının, yukarıda bahsi
geçen, en etkin "Gastro-
nomi İçerikli Instagram
Yayıncıları" da, instag-
ramlardaki mesajlarından
aldığımız bilgilere göre
bu fuardaymışlar ve de
çok faydalı olmuşlar.

"Hayırlı olsun" diye-
lim. Zaten, normal za-

manların " Klasik Fu-
arlarında" bu tarz dik-
kat dağıtıcı, gezen zi-
yaretçiyi meşgul edici
etkinlikler düzenlen-
mezdi.

Ben şahsen, mevsi-
mindeki yurtiçi ve yurt-
dışı fuarlarda gördü-
ğüm markaları bu fu-
arda bulamadım.

Ayrıca, 4-5 Günde
gezip bitiremediğim
ANUGA, SİAL, İNTER-
NORGA, GRUNE

WOCHE gibi fuarların
yanında, çok daha fazla
"zorlanarak" girdiğim
bu fuarı: 4-5 saatte, bir
kaç tanıdığımla, sohbet
etmeme rağmen ta-
mamlayıverdim. 

Her neyse; Biz de
kendimize, " Alan razı,
satan razı, sana ne olu-
yor be Karatazı ?" de-
dirtmeden,  muhabbeti
bitirelim.

Selam ve sevgilerimle,
@pakmanvasfi
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ÜLKEMİZİN GASTRO FUARLARI
FESTLERİ ve AKTİVİTELERİ:

YAZ-KIŞ DEMİYOR, DEVAM EDİYOR!

Geçtiğimiz hafta İstanbul'da 
bir FOOD FUARI yapıldı.

Bu fuarda yine; Kendilerine
"GURME" diyen bloggerlar,

"DANIŞMAN" diyen boştaki şefler,
"TV Yönetmeni" veya "Gazeteci"

diyen kişiler ortalıkta boy
gösterdiler. 0'li yıllarda, Ham-

burg merkezli ON-
KEL ŞAHİNGÖZ

GmbH, sebze -meyve ithalat
ve dağıtım Şirketini kuran ve
yöneten, bu yılın GASTRO-
HERO ödülüne layık görülen,
LEZZETHAN Mustafa Şahin-
göz'ü, Antalya'da sebze ve
meyve üretiminin yanı sıra,
Residans & Plaza İnşaatları ve
ONKEL HOTELS Girişimindeki
başarısını kutluyorum.

Bu hafta konuğu olduğum,
Antalya Kemer'deki ONKEL
HOTELS BELDİBİ RESORT,
ağırlıkla AB Ülkelerinden gelen
Turistleri ve Avrupalı Türklerin
ailelerini ağırlıyor.

Şahingöz Ailesinin, Avru-
pa'daki işlerini halen, oğlu
Barış Şahingöz yönetmekte
olup, Mustafa bey Antalya'daki
Tarım, İhracat, Turizm ve İn-
şaat işleri ile ilgilenmekte.

Grubun Türkiye Merkezi,
modern ONKEL PLAZA'nın

altındaki tesiste; İhracata yö-
nelik sebze ve meyvelerin
temizlik, ambalaj ve TIR'lara
yükleme faaliyetleri de, ken-
disinin denetimi altında sür-
dürülmekte.

Beldibi Resort'un, profes-
yonel bir ekibi, başarılı Gn.Md.
Rafet Şirin tarafından yöneti-
liyor. Tesisin ALL İNCULİSİVE
sistemindeki "Nefis ve Leziz"
yemek çeşitleri, deneyimli

Exec.Chef
Cemal De-
mirtaş tara-
fından su-
n u l u y o r.
Profesyonel
Animasyon
Ekibinin, her
gece birbirinden
güzel Showlar'la
otel konuklarını eğlendir-
diğine bizzat şahit oldum.

Deniz ve havuz aktivitele-
rinin, hamam SPA ve fitness
etkinliklerinin ayrı ayrı pro-
fesyonel yönetimleri bulun-
makta. Hepsi de "Deniz ve
Dağ" manzaralı 300 kişilik ho-
telin içinde, bir de Mini Alış-
veriş Merkezi mevcut.

Avrupalı Türk İş İnsanları-
nın, her yıl "Ailece" özellikle
tercih ettikleri ONKEL HOTELS

BELDİBİ RESORT'da:
"Herkes için, her şey

düşünülmüş ve başa-
rıyla uygulanıyor"
diyebilirim.

"Yıllarca, Avru-
pa'daki hotel, res-
taurant ve market-
lerin GIDA TEDA-
RİKÇİSİ olan kuru-

luşun, GASTRO TU-
RİZM yatırımı da, işte

böyle olur" diyorum ve
eğer bu çok özel tesiste,

yer bulabilirseniz bu güzellik-
leri yaşamanızı öneriyorum.
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Çiftlikten sofraya tam entegre
ve sağlıklı üretim gerçekleşti-
ren kuruluşun, yıllardır tanı-
dığım Y.K.Bşk. Ömer Şerefli-
oğlu ile görüştüm. 

"Bu SIRA DIŞI LEZZET;
Gastronomi ve Turizm Sek-
törlerinden büyük ilgi görüyor,
KIRMIZI ET Statüsünde ol-
ması, 1,5 - 2 kg boyutlarıyla,
uygun fiyatlarıyla, her türlü
kullanıma elverişliliğiyle, en
önemlisi de, farklı ve özel lez-
zeti ile talebini kendi yarat-
makta" dedi ve sözlerini şöyle
sürdürdü: "AK TAVŞAN pa-
tentli marka ve logosu ile Tür-
kiye ekonomisine katkıda bu-
lunmak, iş istihdamı sağlamak
amacıyla, ÇİFTLİKTEN SOF-
RAYA TAM  ENTEGRE ÜRE-
TİMİ benimseyerek yola çıkan
şirketimiz, damızlık ünitesi,
büyütme ünitesi, kesimhanesi,
parçalama ünitesi, paketleme
ünitesi, -40 şoklama ünitesi,
-18 donuk muhafaza ünitesi
ve soğuk zincir (Frigorifik)
dağıtım araçlarını büyüyesinde
oluşturarak, ülkemizin İLK ve
TEK ENTEGRE TAVŞAN ÜRE-
TİM TESİSİ olmayı başarmıştır.

Tesisimiz güncel olarak 5.000
baş kapasiteli, tam otomasyon
sistemlerle kontrol edilen ve
7/24 kamera sistemleri ile
gözetim altında tutulan da-
mızlık İşletmesi ile faaliyetle-
rine devam etmektedir.

Damızlık tavşanlarımız,
modern damızlık ünitelerinde,

maksimum BİO GÜVENLİK
tedbirleri alınmak suretiyle,
uzman veteriner hekimleri ve
Gıda Tarım Hayvancılık Ba-
kanlığı yetkililerinin denetimi
altında yetiştirilerek, kesim-
hanemize sevk edilen tavşan-
larımız, yine Bakanlığımızın
veteriner hekimleri gözeti-

minde, İslami Usullerle, tek
tek elle kesilmekte olup, do-
nuk muhafaza proseslerine
tabi tutularak, donuk bir şe-
kilde: Tavşan Karkas ve Tavşan
Sakatatı olarak, stoklanmakta
ve pazarlanmaktadır.

Son 2 yıl içinde, kendi çift-
liklerinin dışında çeşitli illerde
BAYİLİK SİSTEMİ ile kurulan
ÇİFTLİKLERE damızlık temin
eden ve tüm üretimini, canlı
olarak satın alma garantisi
veren kuruluş: Tavşanların yıl-
da 2-3 doğum yapması dola-
yısıyla, çok karlı bir yatırım
olduğuna işaret etmekte ve
bu şekilde artan kapasiteleri
ile "Hedeflerinin yurt gene-
lindeki kasaplar ve marketlerin
perakende reyonları" olduğu-
na dikkat çekmekte.

Diyet'e uygun, az yağlı ve
sağlıklı bu et türü, Avrupa
ülkelerinde yoğun tercih gör-
mekte. Ben de tadını bildiğim
bu NEFİS ve LEZİZ TAVŞAN
ETİ'nin, ülkemizde de çok
sevileceğine, beğenilerek tü-
ketileceğine inanıyor ve ön-
celikle tüm Lezzetseverlere
tavsiye ediyorum.

ANTALYA’DAN TÜM YURDA YAYILAN: 

Uzun yıllardır Avrupa'yı besleyen, ünlü "Sebze-meyve ithalat ve dağıtım" kuruluşu: ONKEL
ŞAHİNGÖZ GmbH, Türkiye'de İNŞAAT, TARIM ve TURİZM Yatırımlarına devam ediyor.

LEZZETHAN GASTROHERO MUSTAFA ŞAHİNGÖZ'ÜN ANTALYA'DA KURDUĞU:

DÜNYANIN HER YERİNDEN TURİSTİ ve AVRUPALI TÜRKLERİ AĞIRLIYOR 
ONKEL HOTELS BELDİBİ RESORT 

2015'te, LEZZETHAN Girişimci Ömer Şereflioğlu tarafından, Antalya'nın Aksu ilçesinde,
5.000 m2'lik bir çiftlikte başlatılan; Türkiye'nin ilk ve tek MODERN ENTEGRE TAVŞAN 
ÜRETİM TESİSİ, tam randımanlı faaliyetlerine 2020'den itibaren, arttırarak devam ediyor!Sıra dışı bir lezzet:

“AK TAVŞAN ETİ”
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